
Protokół 

XXIV sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

21 maja 2012 roku, godz. 1600 

 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim  Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze 

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad XXIV zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dzień dobry Szanowni 

Państwo! Zapraszam do stołu obrad. Otwieram XXIV zwyczajną sesję Sejmiku Województwa 

Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita zaproszonych gości. 

 

Dzisiejsza sesja odbywa się o godzinie 16:00. Jest to próba podjęcia nowej praktyki, nowych 

zwyczajów, jeżeli chodzi o funkcjonowanie. Ta propozycja padła na spotkaniu Prezydium Sejmiku oraz 

na posiedzeniu Przewodniczących Klubów. Jest to związane z funkcjonowaniem Sejmiku, jak i ze 

sprawami Radnych, a także ze sprawnym prowadzeniem obrad.  

Szanowni Państwo! Przystępujemy do merytorycznej części dzisiejszej sesji Sejmiku. Na podstawie listy 

obecności stwierdzam, na stan 30 Radnych Województwa Lubuskiego na sesji obecnych jest 26, wobec 

czego Sejmik jest władny do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Jednocześnie informuję, że protokół z XXIII sesji Sejmiku wyłożony jest na stoliku Biura Sejmiku,           

a przyjmiemy go w końcowej części obrad sesji. 

Szanowni Państwo Radni! Przypominam, że mamy urządzenia elektroniczne przed sobą. Głosujemy 

poprzez naciśnięcie wybranego przez Państwa przycisku na urządzeniu do głosowania, a głos jest 

ważny, gdy lampka przy słowie „głosuj” zgaśnie. Proponuję, aby dzisiejsza sesja przebiegała sprawnie    

i jednocześnie, żeby korzystać z urządzeń elektronicznych. Proszę o kontrolowanie podczas sesji, czy 



świeci się lampka informująca nas, że urządzenie jest aktywne i przypominam, by głosowania za 

pomocą urządzeń odbywały się przy stole obrad.  

Zanim przejdziemy do punktu 2. chciałbym poinformować, że w końcu kwietnia Nasi Radni pod 

przewodnictwem Pana Radnego Roberta Palucha, przy udziale Pana Ireneusza Ganczara i mojej 

skromnej osoby brali udział wraz z pracownikami Urzędu Marszałkowskiego w ogólnym meczu. Było to 

„Nie tylko dla orłów”. Należy powiedzieć, że drużyna Sejmiku i pracowników Urzędu Marszałkowskiego 

zajęła III miejsce. Na kilkanaście drużyn, Panie Wiceprzewodniczący. Dziękuję Radnym za 

zaangażowanie, dziękuję Koledze Paluchowi. Jednocześnie zachęcam, żeby w przyszłym roku również 

brać udział w takich zawodach, ponieważ konsolidujemy się jako Radni Sejmiku z miejscową 

społecznością. A z drugiej strony III miejsce, czyli stoimy na podium.  

Przystępujemy do punktu 2. 

Lista obecności Radnych Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gościa stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Do punktu 2. 

Przystępujemy do uchwalenia porządku obrad XXIV sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie i Panowie Radni, 

projekt porządku obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniem na sesję. Proponuję na wniosek 

Zarządu Województwa Lubuskiego rozszerzenie porządku obrad o: 

- punkt 16a – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia z budżetu 

Województwa Lubuskiego w roku 2012 dotacji celowych na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na obszarze Województwa Lubuskiego – druk nr 233. 

- Punkt 16b – Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

za 2011 rok Lubuskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kalsku – druk nr 234. 

- Punkt 20a – Przyjęcie stanowiska w sprawie wyrażenia woli połączenia Szpitala 

Wojewódzkiego Samodzielnego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego          

w Zielonej Górze z Wojewódzką Stacją Pogotowia Ratunkowego Samodzielnym Publicznym 

Zakładem Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze. 

Jednocześnie proponuję wykreślić z porządku obrad punkt 17 – podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia opinii, co do umorzenia odsetek stanowiących należność pieniężną o charakterze 

cywilnoprawnym, przysługującą Województwu Lubuskiemu od Wojewódzkiej Rady Koordynacyjnej 

Związku Socjalistycznej Młodzieży Polskiej – druk nr 229. 



Projekty uchwał oraz pozostałe materiały dostępne są na stronie internetowej 

www.sejmik.lubuskie.pl. 

Ponadto informuję, iż na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl dostępna jest druga wersja 

projektów uchwał w sprawie: 

- dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok – druk nr 230; 

- dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata        

2012-2024 – druk nr 231. 

Czy mają Państwo pytania/uwagi do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji? Nie widzę. 

Wobec braku pytań/uwag poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji    

o punkt 16a – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia z budżetu 

Województwa Lubuskiego w roku 2012 dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze 

Województwa Lubuskiego – druk nr 233. Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku 

obrad, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę       

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski. 

Za 25. Wstrzymało się 0. przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 

16a. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 16b – Podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2011 rok Lubuskiego 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kalsku – druk nr 234. Kto z Państwa Radnych jest za 

rozszerzeniem porządku obrad, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę           

i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 

16b. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 20a – Przyjęcie 

stanowiska w sprawie wyrażenia woli połączenia Szpitala Wojewódzkiego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze                     

z Wojewódzką Stacją Pogotowia Ratunkowego Samodzielnym Publicznym Zakładem Opieki 

Zdrowotnej w Zielonej Górze. 



Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 20a, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22. Wstrzymało się 1. Przeciw 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 

20a.  

Poddaję pod głosowanie wykreślenie z porządku obrad dzisiejszej sesji punkt 17 – podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia opinii, co do umorzenia odsetek stanowiących należność pieniężną    

o charakterze cywilnoprawnym, przysługującą Województwu Lubuskiemu od Wojewódzkiej Rady 

Koordynacyjnej Związku Socjalistycznej Młodzieży polskiej – druk nr 229. Kto z Państwa Radnych 

jest za wykreśleniem z porządku obrad dzisiejszej sesji punktu 17, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 13. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Nie oddano 10 głosów. Brak 3 odpowiedzi. 

Szanowni Państwo, w takim wypadku proponuję na mój wniosek, żeby nie było żadnych wątpliwości 

powtórzyć głosowanie. Nie zgadza nam się, ponieważ na sali jest 26 Radnych. Kto z Państwa 

Radnych jest za wykreśleniem punktu 17 z porządku obrad dzisiejszej sesji, proszę podnieść rękę   

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23. Wstrzymało się 1. Przeciw 2. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania punkt 17 został wykreślony z porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Proszę od razu informować, jak coś się będzie działo nie tak.   

 

Porządek obrad dzisiejszej sesji Sejmiku, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa radnych jest za 

przyjęciem porządku obrad dzisiejszej sesji  wraz z przegłosowanymi zmianami, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 26. Wstrzymało się 0. Przeciw 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został przyjęty.  

Dziękuję bardzo. Proszę, przystępujemy do punktu 3. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 



Do punktu 3. 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan Radny 

Tadeusz Pająk. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, mam 

takie pytanie, ponieważ w dzisiejszym wydaniu Gazety Lubuskiej jest informacja, że w najbliższym 

czasie nie będzie przyspieszenia budowy węzłów w Myszęcinie i Gronowie na autostradzie A2. Czy     

w tym temacie mógłbym uzyskać więcej informacji? Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę bardzo, 

Pan Jarosław Kropski, Pani Kucharska i Pan Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Jarosław Kropski: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, moje 

pytanie dotyczy tzw. projektów kluczowych. A mianowicie interesuje mnie taka sprawa: jaki zakres 

zaplanowano w sprawie tzw. modernizacji „Berlinki”? Chodzi mi konkretnie o to, czy ta modernizacja 

przewiduje również zmianę taboru kolejowego? A chyba najważniejsza rzecz, czy w tej modernizacji 

przewidziane są remonty dworców kolejowych, które dzisiaj dosyć mocno straszą podróżnych. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę bardzo, 

Pani Kucharska.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Barbara Kucharska: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, ja 

mam również interpelację na temat kolei. Chodzi mi o modernizację linii kolejowej na odcinku Kostrzyn 

– Gorzów Wlkp. i Zbąszynek – Gorzów Wlkp. To jest linia kolejowa nr 203 i 367. Były prowadzone 

roboty modernizacyjne i na przetargach zostały zaoszczędzone pieniądze. Jeżeli chodzi o ten odcinek 

Kostrzyn – Gorzów Wlkp., zaoszczędzono 12 milionów, w tym ponad 7 milionów z LRPO. Jeżeli chodzi 

o modernizację linii 367 Zbąszynek – Gorzów Wlkp., to zaoszczędzono 6 milionów 400 tysięcy, w tym  

  



3 miliony 800 tysięcy z LRPO. Termin zakończenia zadania planowany jest na czerwiec tego roku. 

Oszczędności razem na tych dwóch liniach wyniosły 11 milionów 100 tysięcy. Ponieważ nie było 

sporządzone studium wykonalności na dalszy odcinek z Gorzowa Wlkp. do Krzyża, na linii nr 203, nie 

można było wykorzystać zaoszczędzonych pieniędzy. W 2010 roku, we wrześniu kolej miała obiecane, 

że te pieniądze zostaną zabezpieczone i dalszy odcinek zostanie dofinansowany z krajowej rezerwy 

wykonania. W tym roku, w lutym PKP PLK Centrum Realizacji Inwestycji oddział w Szczecinie 

sporządziło takie studium. Koszt tego studium wynosi 611 tysięcy. Jednakże otrzymano odpowiedź       

z Urzędu Marszałkowskiego, że te pieniądze, które miały być zabezpieczone, nie ma ich i  nie będzie. 

Więc moje pytanie jest tego typu: czy naprawdę naszemu Urzędowi nie zależy na tej linii kolejowej, czy  

ta linia będzie się w ogóle rozwijać? Ponieważ wiem, że w planach jest modernizacja zapisana, ale 

wydatek był tylko po stronie PKP. Mam taką informację, że te pieniądze nie zostały przeznaczone 

również na zakup szynobusów. Czyli moje pytanie brzmi: czy te pieniądze poszły w ogóle na rozwój 

kolei, jeżeli tak to gdzie ? Tutaj mam rozpisaną tą interpelację i składam ją na piśmie. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę bardzo, 

Pan Radny Paluch.     

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Pani Marszałek, remontujemy dosyć dużo dróg 

wojewódzkich. Chodzi mi przede wszystkim o te ograniczenia, które są przy drogach wojewódzkich.     

O ile w sytuacji, kiedy brak jest chodników, poboczy i tak dalej, uzasadnioną sytuacją jest, że mamy 

ograniczenia prędkości na tych drogach. Przede wszystkim na terenach zabudowanych. Obserwuje,    

w mojej ocenie takie dosyć niepokojące zjawisko, a mianowicie na drogach wojewódzkich, które są 

wyremontowane, chodniki są z dwóch stron, odpowiednio poszerzone, dobra nawierzchnia, dalej 

pozostają te ograniczenia prędkości. W sytuacji dobrej widoczności, zabudowań daleko odstawionych, 

krótko mówiąc tylko dlatego, że któryś z mieszkańców się buntuje, tylko dlatego, że któryś                      

z samorządów, burmistrzów uznał, że lepiej będzie mieć ograniczenie prędkości. Ewentualnie wykreuje 

się w swoim czasie, chociaż teraz jest trochę trudniej, jakiś dochód do budżetu gminy. Chciałbym, 

żebyśmy taki swoisty przegląd zrobili tej sytuacji. Ja interpeluje oczywiście w sprawie konkretnej drogi 

nr 297 i warto byłoby, żeby Zarząd Dróg Wojewódzkich się zastanowił. Nie po to ustawodawca 

wprowadził pewne rozwiązania, np. 50 kilometrów na godzinę, żeby wszędzie, a w zasadzie w wielu 

miejscach na drogach wojewódzkich stawiać te „czterdziestki i trzydziestki”. Warto byłoby się 

zastanowić i powiedzmy tą sprawę jakoś poruszyć. Przede wszystkim na tych odcinkach, gdzie żeśmy 

je zmodernizowali i wyremontowali. Nie po to robimy, żeby było dalej, tak jak było. To jest jedna sprawa. 



 Druga sprawa to: chciałbym, żeby Pani mi coś powiedziała. Centrum Obsługi Eksportera i Inwestora 

organizuje jakieś przedsięwzięcia dotyczące lubuskich przedsiębiorców, dotyczące eksportu i importu, 

ewentualnych misji, które kreuje. Jak wygląda sytuacja funkcjonowania Centrum Obsługi Eksportera      

i Inwestora? Trochę żeśmy na temat rozmawiali, wywołując go przy okazji uchwalania budżetu na 2012 

rok. Co do tej pory to Centrum wykonało? Jak wygląda jego działalność? Dziękuję. 

 

Pr5zewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę bardzo, 

Pani Radna Osińska, Pani Stawowczyk, Pan Turczyniak i Pan Kościk.           

 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: W kontekście ustawy o działalności leczniczej 

dzisiaj omawianych sprawozdań finansowych, w związku z uchwałą Sejmiku prosiłabym o informację 

dotyczące stanu zaawansowania przekształceń jednostek ochrony zdrowia. A także harmonogram 

działań, jaki Zarząd przyjął w zakresie restrukturyzacji i przekształceń pięciu jednostek wojewódzkich.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Radna 

Stawowczyk. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Grażyna Stawowczyk: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, 

moje pytanie jest krótkie. Dotyczy powiatu żagańskiego, a ściślej mówiąc gminy Trzebów  

i rzeki Czernej. W związku z bezpieczeństwem przeciwpowodziowym istnieje pilna potrzeba regulacji tej 

rzeki. Od wielu, wielu lat nie była ona poddawana żadnej regulacji, żadnej modernizacji. W związku  

z tym moje pytanie brzmi: czy jest planowana taka inwestycja? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę bardzo, 

Pan Radny Turczyniak, Pan Kościk i Pan Radny Fiedorowicz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Leszek Turczyniak: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, 

zostały oszczędności z poprzednich konkursów. Jest to około25 milionów złotych. Czy przewiduje się 

wydatkowanie tych środków na drogę nr 138, w powiecie krośnieńskim? Chcę nadmienić i uzasadnić, 

że ta droga jest połączona z drogą nr 28. Jest to droga krajowa i jest to też alternatywna droga do 



zjazdu, w Torzymiu, do autostrady A2. W związku z tym, prosiłbym Panią Marszałek, żeby uwzględnić 

te środki, które zostały z konkursów na tą inwestycję. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Radny Kościk.    

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kościk: Pani Marszałek, jednostki służby zdrowia 

zostały zobligowane w tym roku do zawierania obowiązkowych ubezpieczeń z tytułu niepożądanych 

zdarzeń medycznych. Chciałbym dowiedzieć się, jak ten problem został rozwiązany przez nasze 

jednostki służby zdrowia. Czy mogliśmy zorganizować wspólne zamówienie w tym zakresie? Jakie to 

były wydatki? Jak te wydatki wpłyną na kondycję jednostek służby zdrowia w bieżącym roku?  

Drugie pytanie dotyczy propozycji wyjazdów misji gospodarczych Województwa Lubuskiego.                

W najbliższym czasie planowane są trzy do Kazachstanu, do Niemiec i do metropolii Londyńskiej. Nie 

wiem w ogóle, dlaczego to się tak nazywa: metropolia Londyńska, po prostu do Londynu. Chciałbym 

zapytać, czy w tym zakresie robiony jest jakiś plan kilkuletni, wieloletni? Czy i w jaki sposób są ustalane 

kierunki tej aktywności w zakresie wyjazdów owych misji gospodarczych? Czy to się odbywa na 

zasadzie przypadku, ponieważ jest zaproszenie i tak dalej? Bardzo bym prosił o odniesienie się do tego 

problemu.  

Kolejne pytanie. W ostatnim czasie pojawił się dosyć bogaty, nowy przewoźnik lotniczy. Trochę przykro, 

ponieważ w szeregu enuncjacji medialnych, w reklamach i tak dalej pokazuje się siatkę połączeń owego 

przewoźnika, które obejmują wszystkie lotniska cywilne w Polsce, za wyjątkiem Babimostu. Chciałbym 

zapytać, jakie Zarząd podjął działania by zainteresować tego przewoźnika na naszym lubuskim rynku?  

I dlaczego tak się złożyło, że przewoźnik ten nie zaproponował połączeń z Babimostu? One                   

z perspektywy tej siatki połączeń wyglądają naprawdę na bardzo atrakcyjne. Przypomnę, iż swojego 

czasu Państwo zapewnialiście, że Babimost będzie miał trochę więcej niż jedno sławetne połączenie     

z Warszawą w tę i z powrotem.  

I teraz jeszcze kilka pytań dotyczących służby zdrowia. Dziękuję za odpowiedź na zapytanie dotyczące 

wynagrodzeń kierowników oddziałów obydwu szpitali wojewódzkich. Teraz szedłbym dalej w kierunku  

kwestii wynagrodzeń. Bardzo bym prosił o przygotowanie odpowiedzi, jak kształtują się wynagrodzenia 

w ogóle lekarzy w obydwu lubuskich lecznicach, w przedziale co 5 tysięcy złotych, zarówno 

zatrudnionych na umowę o pracę, jak i na umowy cywilno-prawne. I tradycyjnie tego typu pytanie 



kończę zapytaniem: czy Zarząd i odpowiedni Departament mają w tym zakresie cały czas czujność, czy 

tam coś złego się nie dzieje?  

Ostatnie pytanie. Ponoć znani są już kandydaci na stanowisko Dyrektora Szpitala Wojewódzkiego        

w Gorzowie Wlkp. Bardzo bym prosił o poinformowanie, jacy to kandydaci? To jest bardzo poważne 

pytanie, ponieważ się tym interesujemy. Mniej poważnie, to oczywiście mógłbym powiedzieć, że 

powinniśmy od razu odznaczyć tych kandydatów medalem „Zasłużony dla Województwa” za 

bezgraniczną odwagę. Ale to już tak na marginesie. Dziękuję.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński: Dziękuję bardzo. 

Kolega Czesław Fiedorowicz, a potem Radny Bartkowiak. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Panie Przewodniczący, Pani Marszałek, 

mam dwie interpelacje i jedno zapytanie. Moja pierwsza interpelacja odnosi się do Dni Województwa 

Lubuskiego w Drzonkowie i to w kilku kontekstach. Jeden, wydaje mi się, że jest dobra sposobność 

znaleźć pewną formułę dotyczącą sposobu wyboru na przyszłość miejsca i czasu organizowania Dni 

Województwa Lubuskiego. Wedle takich kryteriów, czym dany rok się charakteryzuje, miejsca, które ma 

jakieś zasługi, albo też jest coś tam ważnego akurat w danym roku. Dni Województwa w Drzonkowie są 

oczywiste ze względu na wyjątkowo sportowy rok, ale jednocześnie sugeruję, choć nie musimy się 

kierować tym co robią nasi sąsiedzi Saksonia i Brandenburgia. Oni w każdym roku organizują swoisty 

konkurs na święto swojego regionu. W tym kontekście również sugeruję, by może od tego roku 

rozpocząć regularne zapraszanie Saksonii i Brandenburgii na Dni Województwa Lubuskiego. I nasz 

udział w ich święcie, Saksonia świętuje w dniach 7-9 września we Freibergu, a Brandenburgia świętuje 

1-2 września w  Lübenau. Myślę, że to dla tych partnerów, którzy są dla nas najważniejsi będzie istotne. 

Chodzi też o to, by oni w tym uczestniczyli i też, żeby poznać zasady, dla których oni wybierają owe 

miejsca. Przy tej okazji, chciałbym też prosić, choć pewnie do Pani sygnały biegną z wielu stron, by  

z racji sportowego tła tych Dni, jakoś szczególnie potraktować naszych olimpijczyków lubuskich. 

Wprawdzie Komisja wnioskowała o stypendia dla tych, którzy mają szansę, ale ten wniosek został 

pominięty, czy też odrzucony. Chodzi o to, żeby uhonorować tych, którzy będą Województwo Lubuskie 

reprezentować, ponieważ w tych dniach to już będzie wiadomo. I na koniec taka kwestia techniczna 

dotycząca tych dni, ponieważ w tym pięknym Drzonkowie będziemy świętować w otoczeniu ruin po 

dawnym basenie, być może właśnie warto z racji nagromadzenia środków unijnych, aby LRPO 

zafundowało za niewielkie, jak na promocję, którymi dysponuje siatkę . A jest to koszt około 20 tysięcy 



takiej siatki z pięknymi obiektami sportowymi sfinansowanymi z LRPO w różnych miejscach 

Województwa Lubuskiego. Skoro przyjeżdża cała sportowa elita Województwa Lubuskiego, to niech 

zobaczy jak to wygląda. W ten sposób byśmy te ruiny przykryli, ponieważ nie wytłumaczy się innym, 

dlaczego to tak kontrastowo źle wygląda.  

Druga interpelacja dotyczy rzeczy jednej, ale bardzo ważnej, a mianowicie: Komisja Europejska 

przygotowuje taki pakiet infrastrukturalny kluczowych zadań inwestycyjnych, energetycznych, które 

mają być zrealizowane do roku 2020. I tutaj wchodziły w to dwa kluczowe transgraniczne połączenia 

energetyczne linii przesyłowych na Litwę i do Niemiec. I na Litwę jest wpisana linia Plewiska pod 

Poznaniem biegnąca przez Województwo Lubuskie jest prawdopodobnie pominięta. A ona jest 

kluczowa ze względu na te nasze kopalnie i generalnie na bezpieczeństwo energetyczne. Ja się 

zwracam o to, by dowiedzieć się dlaczego ta linia, która ma nieść moc rzędu 1500-2000 Megawatów 

ma zniknąć, ponieważ to wtedy spadnie na nasze barki.      

I trzecie zapytanie, sugestia Pani Marszałek i tutaj do Prezydium zgłaszam, dotyczy miejsca, w którym 

obradujemy. Wydaje mi się, że jest czas, aby podjąć taką decyzję, by Salę Kolumnową nazwać Salą 

Kolumnową Sejmiku Województwa Lubuskiego. Nie mam nic przeciwko temu, że ona ma nazwę  

Urzędu Marszałkowskiego, ale coraz więcej Sejmików jest przypisywanych do jakichś miejsc. Nie 

chodzi też o taką otoczkę, jaka ma Sejmik Śląski, czy też Zamek Książąt Pomorskich, który jest siedzibą 

Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego. Ale jeżeli mamy już salkę, to ona by była jasno 

rozpoznawana przez wszystkich mieszkańców, jako Sala Sejmiku Województwa Lubuskiego. Wydaje 

mi się, że to uświadomi ludziom, iż coś takiego istnieje. Są jeszcze tacy, którzy nie wiedzą, że jest. A jak 

będą przychodzili, to będą wiedzieli, że to jest nasza Sala, ponieważ jesteśmy najważniejszym 

Organem, który obraduje właśnie na tej sali. Oczywiście możliwe jest, że wywołam falę uśmiechów, 

bądź drwin, ale mi się bardzo podobało to, że w Zamku Książąt Pomorskich jest galeria wszystkich 

Marszałków Województwa Zachodniopomorskiego. A przecież obecny Marszałek i inni nieźle wyglądają 

nie tylko w rzeczywistości, ale i na zdjęciach. Ja nie miałbym nic przeciwko temu, aby była galeria zdjęć 

Przewodniczących Sejmików, ani też nie uważam za drwinę, aby tutaj była cała galeria Wojewodów 

Województwa Zielonogórskiego, a w Lubuskim Urzędzie Wojewódzkim Wojewodów Województwa 

Gorzowskiego. To jest pewien szacunek dla historii, przeszłości, budowanie pewnych zręb tego, co po 

Polsce tutaj zastaliśmy i kto, w jakim czasie za coś odpowiadał. Można oczywiście w internecie znaleźć 

kto, kiedy był Wojewodą, ale w wielu ważnych miejscach to jest rzecz, która jest zapisana w sposób 

jednoznaczny. Myślę, że nie odkrywam Ameryki, tylko przypominam o rzeczy, której wcale się nie 

musimy wstydzić. Łączy ona przeszłość z teraźniejszością i buduje nieco inny wizerunek. Dziękuję 

bardzo.  



 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński:  Dziękuję bardzo. 

Ameryki nie odkryłeś, ale jest to system amerykański i uważam, ze powinniśmy właśnie personalnie 

pokazywać tych ludzi. Zresztą lekcja historii obywatelskiej też na tym polega. Dziękuję bardzo. Kolega 

Józef Bartkowiak.         

 

Radny Województwa Lubuskiego Józef Bartkowiak: Moją wypowiedź proszę traktować, jako 

wypowiedź całego środowiska sportowego naszego Województwa Lubuskiego. Postulujemy, aby         

w strategii naszego województwa rozważyć możliwość zapisu budowy stadionu lekkoatletycznego i sali 

widowiskowo-sportowej na terenie miasta Gorzowa Wlkp. Na pewno osiągnięcia sportowe osób z tego 

terenu w pełni uzasadniają to, żeby można było ten zapis zrealizować. Brak odpowiedniej sali 

widowiskowo-sportowej, brak stadionu lekkoatletycznego na terenie miasta Gorzowa Wlkp. 

uniemożliwiają organizowanie imprez sportowych na poziomie europejskim, czy światowym. Ja, jeszcze 

raz podkreślam, że jest to stanowisko całego środowiska sportowego naszego województwa, a więc 

środowiska sportowego w części południowej i północnej. Chciałbym jeszcze dodać, że na posiedzeniu 

Wojewódzkiej Federacji Sportu jednogłośnie takie stanowisko zostało przyjęte. Dziękuję bardzo. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński: Dziękuję bardzo. 

Proszę Kolega Fedko.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, moje 

pytanie dotyczy raportu Najwyższej Izby Kontroli z dnia 2 marca 2012 roku, w sprawie gospodarowania 

rolniczymi zasobami wodnymi w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich 2007-2013. jak Państwo 

pamiętacie na początku 2010 roku temat ten był bardzo burzliwie przedstawiany na jednej z sesji 

Sejmiku. Natomiast raport precyzyjnie określa jak samorządy wojewódzkie wykorzystały środki budżetu 

Państwa  na realizację zadań dotyczących melioracji, zabezpieczeń przeciwpowodziowych itd. W tym 

raporcie czytamy między innymi: ponadto samorządy nie wykorzystały części środków przeznaczonych 

z budżetu na rok 2009 np. w województwie lubuskim nie wykorzystano 30 milionów złotych, a w 

małopolskim jeszcze więcej 30 milionów 750 tysięcy złotych. Ja, rozumiem, że jeżeli nie wykorzystano 

ich w odpowiednim okresie czasu 2009 roku, to one zostały w pełni skonsumowane w następnych 

latach. I prosiłbym o informację na co, o ile zostały wykorzystane. Na co te środki zostały 

przeznaczone?  



Temat drugi, który w zasadzie warunkowałem zadanie pytania poprzedzającą odpowiedzią Pana 

Przewodniczącego. Więc, jeśli Pan Przewodniczący w znanej sprawie udzieli informacji, to nie będę 

pytania w ogóle formułował, ani rozwijał. Jeśli nie, to je zadam. Panie Przewodniczący? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wiem, o co chodzi Panie 

Radny. Tak się składa, że właśnie teraz byłem jeszcze w Biurze Sejmiku. I nie ma nawet problemu, to 

jest taka sprawa jakby organizacyjna. W tamtym roku na spotkanie z Prezydentem, które w tym roku 

odbywa się 28 maja przyjęliśmy formułę, że wchodzą Przewodniczący Klubów. Ponieważ mamy cztery 

Kluby, wobec tego czterech przedstawicieli udało się do Warszawy na spotkanie z Prezydentem, 

Panem Bronisławem Komorowskim.  W tym roku, ponieważ nie był to już pierwszy rok naszej pracy, 

tylko drugi, skład osobowy też jest czteroosobowy. Ja nie jadę, jako Przewodniczący i  w tym momencie 

zabrakło, jak gdyby jednego miejsca dla Radnych SLD. Staramy się. Jeszcze dzisiaj i jutro będę dzwonił 

do Ministra w Kancelarii Prezydenta, żeby te cztery osoby pojechały, ponieważ problem mówiąc wprost 

i bez owijania w bawełnę i żeby wszystkim Państwu powiedzieć o co chodzi, nie jest tylko w kwestii, że 

ktoś zrezygnuje z miejsca. Tylko jest to, żeby daną osobę dopisać, ponieważ tam liczy się lista imienna, 

która jest listą stałą i jeżeli raz została już podana, to później nie można jej zmienić.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: To muszę w takim przypadku rozwinąć pytanie. 

Wobec powyższego, proszę powiedzieć dlaczego zabrakło miejsca dla drugiego pod względem 

liczebności Klubu SLD na spotkanie reprezentacji Sejmiku z okazji Dnia Samorządowca? Ja, rozumiem, 

że nie trzeba nas lubić, ale trzeba szanować. Może nie tyle nas, co kilkadziesiąt tysięcy osób, które 

dokonywały wyboru w reprezentacji do Sejmiku. Jestem przekonany, że rozwiązanie, które było 

zastosowane w ubiegłym roku, że każdy Klub ma swojego przedstawiciela było rozwiązaniem  

w zasadzie bezdyskusyjnym i rozwiązującym wszystkie problemy. Po prostu nie wyobrażam sobie, żeby 

nie było przedstawiciela Klubu na oficjalnym spotkaniu z okazji Dnia Samorządowca w Pałacu 

Prezydenckim i na spotkaniu z Prezydentem.     

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Jeżeli mogę? To przyjęliśmy 

formułę Panie Przewodniczący, że Przewodniczący Klubów w tamtym roku. Także tutaj nie 

przedstawiciele Klubów, tylko Przewodniczących Klubów. I czterech Przewodniczących Klubów,           

w zastępstwie Pani Płonki, za jej zgodą pojechał ktoś inny. Proszę Pan Radny Fiedorowicz, a później 

Pan Radny Pańtak i Pan Radny Ganczar. 



 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Ale, ja jeszcze nie skończyłem pytań. To jest 

drugie pytanie. I myślę, że to też jest dobry przyczynek do dyskusji.  

Trzecia sprawa dotyczy takiego wrażliwego tematu jak, odpowiedzi na składane zapytania i interpelacje. 

Pani Marszałek, prosiłbym bardzo, żeby Jednostki, które podlegają Zarządowi, czy Samorządowi  

Województwa i udzielają odpowiedzi, aby one były troszkę kontrolowane na temat tego, co piszą. 

Odpowiedź, jaką otrzymałem, a dotyczyła nieobecności przedstawiciela Zarządu Dróg Wojewódzkich na 

sesji Rady Miejskiej w Torzymiu, gdzie głównym tematem były kwestie układów komunikacyjnych, jest 

żenująca. Ja, nawet nie będę tego przytaczał, ponieważ to szkoda nadwyrężać nerwów. Ale, prosiłbym 

bardzo, żeby tego typu odpowiedzi sprawdzić i potraktować poważnie to, o co pytamy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan Radny 

Czesław Fiedorowicz.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Czesław Fiedorowicz: Ja, w kontekście wyjazdu na zaproszenie 

Pana Prezydenta, na 28 maja. Tak się składa, że akurat mam zaproszenie z innego tytułu. To, gdyby 

była kolizja, to ja i tak mam to zaproszenie, które zostało skierowane przez Pana Prezydenta 

bezpośrednio do mnie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Ale, ja 

również z innego tytułu mam drugie zaproszenie. Z tym, że nie chodzi o wymianę i ilość, tylko o osoby, 

które zostały podane. Nawet, jeżeli ja byłem podany z dwóch miejsc, ale nie jadę z żadnego z nich, nie 

chodzi o sejmik tylko o inną instytucję, która mnie podała. Nie może Pan, Panie Radny, tak jak ja 

zrezygnować na kogokolwiek innego. Ponieważ, jeżeli się podaje to później BOR i inne służby traktują 

to jako osobę jedną. Natomiast nie można zamieniać danych osób. Proszę, Pan Radny Pańtak.      

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący, nawiązuję do Pana 

wypowiedzi, że zabrakło zaproszenia dla Klubu SLD. Moje pytanie brzmi następująco: jakimi kryteriami 

kierowano się ustalając Kluby do reprezentacji na spotkaniu, o którym Pan mówił? I w wyniku czego, 

zabrakło zaproszenia? Przecież, chyba jakieś kryteria były, wielkość to chyba nie, lubienie też raczej nie 



wchodziło w rachubę? Proszę wyjaśnić kryteria, jakimi się posługiwał Pan bądź osoby odpowiedzialne, 

ustalając Przewodniczących Klubów, którzy mają być na tym spotkaniu. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pani Radna 

Winnicka. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 

ja w sprawie przeniesienia dwóch stanowisk do spraw ochrony środowiska z wydziału zamiejscowego   

w Gorzowie Wlkp. do Zielonej Góry. I mam tu pytanie: czy przeniesienie tych dwóch stanowisk              

z wydziału zamiejscowego Urzędu Marszałkowskiego w Gorzowie Wlkp. do Zielonej Góry jest 

postępującą degradacją kompetencji tego wydziału w Gorzowie Wlkp.? Czy Zarząd Województwa 

zmniejszając kompetencje wydziału zamiejscowego w Gorzowie Wlkp. zmierza do likwidacji tego 

wydziału zamiejscowego? Ile jest stanowisk dotyczących ochrony środowiska, tu w Zielonej Górze        

w Urzędzie Marszałkowskim? Na podstawie roku 2011 chciałabym się dowiedzieć, ile wpłynęło 

sprawozdań podmiotów gospodarczych za emisję i odpady do Urzędu Marszałkowskiego w Zielonej 

Górze? Oraz w oparciu o rok 2011, ile jest podmiotów gospodarczych wnoszących w ogóle te opłaty za 

emisję i za odpady, zarejestrowanych w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze? I jaką alternatywę 

Zarząd Województwa Lubuskiego po zabraniu tych dwóch stanowisk z Gorzowa Wlkp. do Zielonej Góry 

ma dla podmiotów z północy województwa, których na dzień 1 marca było 629? Chodzi mi                     

o alternatywę, żeby te podmioty nie musiały pokonywać tej trasy do Zielonej Góry.  

I następne pytanie w sprawie Euro 2012: jakie podjęto działania, aby wykorzystać Euro 2012 dla 

naszego regionu? Ja, wiem, dostałam informację i na stronie internetowej jest o strefie kibica, czy         

o cyklu rozgrywek w ramach Dni Województwa Lubuskiego. Ale, mi chodzi o to, że biorąc pod uwagę, iż 

nadal nie mamy dokończonej autostrady, nie ma zjazdów np. przy A2, a mamy, aż 3 mecze w Poznaniu 

10, 14, 18 czerwca, więc nie wyobrażam sobie, że tak jak ostatnio miałam okazję w mediach usłyszeć, 

że zakłada się, że ponad milion kibiców przyleci do Polski, a tylko zaledwie 15% będzie pokonywać 

trasę jadąc samochodami. 15%, czy 20% to jest około 150-200 tysięcy kibiców, zakładając taką 

zaniżoną ilość. W związku z powyższym mam pytanie: mecz się odbędzie, pomijam już sprawy 

bezpieczeństwa, ponieważ czytałam stanowisko Wojewody, że podjęto wszelkie działania, żeby to 

bezpieczeństwo było zapewnione, ale mi chodzi o coś zupełnie innego. Czy podjęto jakiekolwiek 

działania, czy przyjęto jakąś koncepcję, że turysta, kibic jadąc do Poznania na mecz autostradą, czy 

inną drogą podrzędną, Mecz się skończy, emocje będą, czy jesteśmy w stanie oprócz tej strefy kibica, 



ponieważ strefa kibica jest raczej dla ludzi, którzy nie będą mieli okazji pojechać na ten stadion, ale ci 

którzy będą wracać z tego stadionu rozochoceni, podekscytowani wynikiem meczu. Czy jesteśmy  

w stanie ich zagospodarować tak, żeby potem nie było, że czegoś nie przewidzieliśmy? Mam na myśli 

ten potencjał hotelarsko-biznesowy. Tak trzeba to wykorzystać, żeby ten mały i średni biznes skorzystał 

z tego. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Radny Paduszyński.                

 

Radny Województwa Lubuskiego Zdzisław Paduszyński: Pani Marszałek, Panie Marszałku, mnie 

chodzi o Szpital w Ciborzu. Mam pismo, które napisała Pani Przewodnicząca Rady Społecznej do 

Marszałka. Dotyczy ono problemów z przesunięciem terminów spłaty pierwszej raty z czerwca na 

grudzień. W sytuacji takiej jest to niemożliwe. Spłata ta nie będzie możliwa w tym roku. Z czego wynika 

Pana wątpliwość Panie Marszałku, że taki jest tok postępowania, a nie inny? Po prostu to budzi 

niepokój zarówno Rady Społecznej, jak i Dyrekcji Szpitala w Ciborzu. A myślę, że po Nowej Soli jest to 

w naszym województwie jeden z najlepszych szpitali, ponieważ nie jest zadłużony. W związku z tym 

należałoby tą sprawę wesprzeć. Już nie mówiąc o tym, że tam jest taka kwestia, że omyłkowo 

określono dwa budynki jako pustostany. To nie są pustostany, tylko to są naprawdę wspaniałe budynki, 

w których można umieścić jakieś oddziały. I może to budzi Pana wątpliwości? Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Radny Ireneusz Ganczar.     

 

Radny Województwa Lubuskiego Ireneusz Ganczar: Dziękuję Panie Przewodniczący, ja mam jedno 

zapytanie do Zarządu. Chodzi mi o drogę wojewódzką nr 283 od strony skrzyżowania z drogą 

wojewódzką nr 279, do Zielonej Góry, do ulicy Jędrzychowskiej. Ta droga jest zamknięta od pół roku. 

Ja, chciałbym zapytać: jak długo jeszcze kierowcy będą musieli omijać tą drogę wojewódzką? Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo, Pan Radny Grabarek. 

 



Radny Województwa Lubuskiego Grzegorz Grabarek: Chciałbym skorzystać z tej sposobności, że 

jest Wicewojewoda, Pan Jan Świrepo i zadać mu pytanie: o miejsca parkingowe przed Urzędem 

Wojewódzkim? Chodzi mi w szczególności o to, że petenci przyjeżdżają z terenu i nie mają gdzie 

zaparkować. To po pierwsze, a po drugie: na terenie, który jest przed Urzędem Wojewódzkim jest jakby 

błoto. Teren wygląda jak poligonowy. Czy nie można tego uporządkować? Dziękuję. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę, 

Pan Zbigniew Kołodziej.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Miałem składać interpelacje, ale zamiast tego 

chciałbym złożyć podziękowanie dla Marszałka Hoffmanna i dla Zarządu Dróg Wojewódzkich za 

interwencję w sprawie drogi nr 303 w Lubnicku. Tam był problem taki, że dokumentacja nie do końca 

była taka, jaka powinna być. Ale wizyta w terenie przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego i Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, spotkanie się z mieszkańcami i wyjaśnienie wszystkich tematów na miejscu 

spowodowało to, że odbiór społeczny był bardzo dobry. Za to chciałbym podziękować.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, Panie 

Radny. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę, wobec 

tego proponuję przejść do punktu 4 - informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa 

Lubuskiego. Przypominam, że odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone w formie pisemnej             

w ustawowym terminie. 

Zapytania stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Do punktu 4.  

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja na temat 

bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego. Proszę, Pani Marszałek Elżbieta Polak.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Panie Wojewodo, Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, dostojni Goście. W okresie międzysesyjnym Zarząd obradował na 7 posiedzeniach, 

podjął 83 uchwały, rozpatrzył 111 wniosków, ofert, zapytań. Bardzo ważne projekty, które zostały już 



ocenione. Podjęto decyzje o ich realizacji w zakresie POKL w poddziałaniu 9.1.2 dla powiatu 

świebodzińskiego – dofinansowanie prawie 30 tys. zł. W działaniu 9.6 – 578 tys. zł na stworzenie 

edukacyjnego symulatora ekonomicznego, Inwestor – ConverseSp. z o.o. Departament Lubuskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego, rozstrzygnięcie w działaniu 3.1. infrastruktura ochrony 

środowiska, 14 projektów. W zasadzie wszystko zgarnęli strażacy, mogli fajnie świętować dzięki temu. 

Dwa duże projekty dla Państwowej Straży, 12 projektów dla Ochotniczych Straży. Na sprzęt wysoko 

specjalistyczny, na modernizację obiektów, bardzo ważne projekty. W zakresie 1.3, kwota 18,5 mln – 12 

projektów, są to już ostatnie pieniądze na budowę społeczeństwa informacyjnego. Również kilka 

ważnych projektów systemowych Urzędu Marszałkowskiego, to jest projekt dotyczący zarządzania 

informacją przestrzenną GIS. Pierwsze miejsce Drzonków, zintegrowane zarządzanie  

z wykorzystaniem narzędzi informatycznych. Duży, największy projekt, bardzo ważny – e- zdrowie, 

ponad 5 mln, też jako projekt systemowy. Miasto Zielona Góra, również w zakresie zarządzania 

informacją przestrzenną. Powiat Sulęciński, gmina Kargowa, na naszej stronie jest dokładny wykaz 

wszystkich projektów. Departament Gospodarki i Infrastruktury, na wniosek departamentu Zarząd wydał 

pozytywną opinię w sprawie planowanej inwestycji w Nowym Tomyślu na odcinku Świecko-Nowy 

Tomyśl związane z budową autostrady A2. Pozytywna opinia dla inwestycji na drodze wojewódzkiej nr 

295. Departament Rozwoju Regionalnego zaproponował specyficzne kryteria do wyboru projektów 

kluczowych.  

W aktualizowanych właśnie, w strategii rozwoju regionów w perspektywie 2020. Zarząd przyjął  

23 projekty kluczowe, infrastrukturalne, inwestycyjne. Ogłosiliśmy te wszystkie projekty, także macie też 

Państwo do dyspozycji. Dotyczą one głównie takiej grupy, jak rozwój gospodarczy oparty na wiedzy, 

rozwój parków naukowo-technologicznych, ale również poprawa infrastruktury drogowej, 

skomunikowanie z drogami tranzytowymi, krajowymi naszych dróg regionalnych. Kolejne w zakresie 

kolei, modernizacja ważnych linii kolejowych – Odrzanki, Berlinki i portów lotniczych, oraz budowa 

mostów w Milsku, Kostrzynie i Krośnie. Można zgłaszać kolejne do dyskusji, także dlatego ogłosiliśmy 

te projekty. One są już po debacie publicznej, myślę, że zadbaliśmy o zrównoważony rozwój naszego 

regionu zarówno na północy, południu jak i w środku regionu. Z innych ważnych rozstrzygnięć zgoda na 

zawarcie porozumienia w sprawie powołania zespołu koordynującego realizację Krajowego Programu 

Zapobiegania Zakażeniom HIV i zwalczania AIDS w województwie lubuskim. Zgoda na zabezpieczenie 

środków w wysokości 400 tys. zł na remont mostu zabytkowego w Zaborze dla potrzeb Centrum 

Leczenia Dzieci i Młodzieży. Zgoda na zmianę przeznaczenia części dotacji w wysokości 496 tys. zł 

zapisanych w budżecie dla Szpitala Wojewódzkiego w Gorzowie na modernizację oddziału 

noworodkowego z pododdziałem intensywnej opieki nad noworodkiem. Zgodnie z wnioskiem dyrekcji 

szpitala, zgoda na zmianę przeznaczenia dotacji zaplanowanej w tym roku w wysokości 1 mln 100 tys. 



zł dla Szpitala w Zielonej Górze na przystosowanie pomieszczeń w szpitalu na potrzeby radioterapii  

w ramach zadania rozwój onkologii. Kolejne zadanie, dofinansowanie festiwali. Rozstrzygniecie 

konkursu na współfinansowanie ważnych festiwali w regionie Quest Europe 2012 – 50 tys. zł i Lubuskie 

Lato Filmowe w Łagowie – 200 tys. zł. Przyznanie środków dla Wojewódzkiego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji – 700 tys. zł na modernizację zespołu basenów i termomodernizacji hali tenisowej. 

Dofinansowanie dla Fundacji Bank Żywności w Gorzowie Wielkopolskim – 7 tys. zł. Wydarzenia  

i spotkania, które się w między czasie odbyły, bardzo ważne. Spotkanie z firmą Orange, TP S.A. 

realizuję duży projekt wart ponad 150 mln zł, dofinansowanie – 52 mln z Lubuskiego Regionalnego 

Programu Operacyjnego. Firma poprosiła o przesunięcie terminu, w zamian za wydłużenie budowy 

światłowodów o 100 km i zwiększenie zasięgu o 16%. Zmniejszą się białe plamy. Także będzie ten 

temat omawiany na najbliższym posiedzeniu Zarządu. Winnica w Zaborze jest podzielona geodezyjnie, 

także prace nie ustają w tym zakresie i jest przygotowana również koncepcja funkcjonalnego 

zagospodarowania całego obiektu. Będzie realizowany w naszym regionie bardzo ważny projekt. Jest 

rozstrzygnięcie w ramach EWT, współfinansowany z tego programu. Prośba wójtów, burmistrzów, 

prezydentów miast nadodrzańskich o współfinansowanie tego projektu w wysokości 300 tys. zł. Mamy 

pozytywne opinie komisji w tym zakresie. Jest to ważny projekt w zakresie gospodarczego  

i turystycznego wykorzystania Odry. Będą zakupione dwa statki, po przetargu zabrakło na ten cel trochę 

kasy, niestety. Proszę Państwa, w regionie lubuskim trwają poszukiwania gazu łupkowego, są dwa 

miejsca wyznaczone do odwiertu. W ubiegłym tygodniu spotkałam się z firmą irlandzką San Leon 

Energy. Rozmowy dotyczyły poszukiwań gazu na koncesjach Nowa Sól i Wschowa. Po tych 

wierceniach rozpoznawczych będzie wykonanych kilkanaście, ponad dwadzieścia wierceń takich 

diagnozujących obecny stan zasobów. Prezes firmy powiedział mi, że ma 30-letnie doświadczenie  

w geologii i wie, że tutaj mamy bogactwo. Mamy także, nie tylko węgiel brunatny: Gubin, Brody, 

Cybinka, Słubice. Mamy złoża miedzi, naftę i gaz jak się okazuje, także będą też wykonane badania 

sejsmograficzne w tej chwili z wykorzystaniem nowoczesnych narzędzi. Kiedyś być może to nie było 

możliwe, może teraz się okaże, że będą bardzo pozytywne rezultaty. O konkursach mówiłam. Mamy 

nowego Rektora Uniwersytetu Zielonogórskiego, został nim Pan prof. Tadeusz Kuczyński. Odbyło się 

takie spotkanie, profesor wchodzi w tematy zwłaszcza bardzo ważne. W zakresie których 

współpracujemy z Uniwersytetem, my jako samorząd wojewódzki, dotyczy to kierunku lekarskiego oraz 

tworzenia Parku Naukowo-Technologicznego. Wspólnie z byłym rektorem, Panem profesorem 

Osękowskim, nowym rektorem, którym obejmie władze od września. Jesteśmy już umówieni w czwartek 

w Ministerstwie Zdrowia w sprawie kierunku lekarskiego. Także z Panią Poseł Bożenną Bukiewicz, tu 

jest też bardzo potrzebne wsparcie polityczne. Promocja województwa, proszę Państwa w tym roku są 

realizowane dwie duże kampanie promujące region lubuski. Przede wszystkim jako region, który zajął 



pierwsze miejsce w Polsce pod względem wdrażania Polityki Spójności i osiągnięcia najlepszych 

wskaźników. Najwyższą dynamikę wzrostu PKB zatrudnienia i inwestycji, kręcimy na ten temat film 

fabularny, krótki reklamujący region Lubuskie – Reaktywacja. Film będzie gotowy pod koniec czerwca.  

W czasie wakacji rozpocznie się emisja w mediach ogólnopolskich publicznych. Film zapowiada się 

bardzo interesująco. Pierwsze zdjęcia są już wykonane, zaproszę niedługo na inaugurację. Pod tym 

hasłem, również pod koniec września odbędzie się Międzynarodowe Forum Funduszy w Lubuskim  

w Zielonej Górze z udziałem Przewodniczącego Rady Europy i Komisarzy Europejskich w związku  

z naszymi sukcesami. Powinniśmy się nimi chwalić, powinniśmy też wyznaczać ukierunkowanie Polityki 

Spójności dla innych regionów, którzy chcą się od nas uczyć. Odbył się finał plebiscytu Kobieta 

Przedsiębiorcza. W tym plebiscycie wyłoniono 4 laureatki, Pani Marta Gielezja, Iwona Balcewicz, 

Monika Stegeman i wyróżnienie otrzymała Pani Mirosława Majerowicz-Klaus. Panie, które prowadzą 

firmy są bardzo aktywne, prowadzą działalność w naszym regionie. Mogą być wzorem dla wielu panów 

również. Trzy laureatki zostały wybrane przez czytelników gazety – Pani Justyna Molenda, Genowefa 

Fic-Przybyłka i Małgorzata Pawłowska. Mamy kilka regionów, z którymi współpracujemy w tym roku. Te 

kontakty są bardzo ożywione. Jest to taki dynamiczny rok pod względem współpracy zagranicznej. 

Gościliśmy niedawno delegację z Ukrainy. Przedstawiciele Ukrainy chcą uczyć się od nas 

samorządności, demokracji. Byli też bardzo mocno zainteresowani działalnością gospodarczą, 

zwłaszcza odwiedzili Strefę Słubicko-Kostrzyńską. Lubuskie przewodniczy posiedzeniom Komitetu do 

Spraw Współpracy Międzyregionalnej Polsko-Niemieckiej Komisji Międzyrządowej. W tym roku odbyły 

się pod naszym przewodnictwem obrady w Schwerinie. Głównym tematem było ukierunkowanie Polityki 

Spójności 2020, jak również nasze doświadczenia i zapowiedzi współpracy w ramach EWT, czyli tej 

Europejskiej Współpracy Terytorialnej. Konwent Marszałków również, jak i Związek Województw przyjął 

bardzo ważne stanowiska w zakresie ukierunkowania Polityki Spójności. Dzisiaj już zapraszam Państwa 

na tą debatę podczas Forum Funduszy we wrześniu. Naprawdę warto być w tej chwili mocno 

przygotowanym. Cały czas są prowadzone negocjacje, znane jest ukierunkowanie, są rzeczy, które 

nam samorządowcom się nie podobają. Chcemy, żeby w dalszym ciągu były utrzymane dotacje, nie 

tylko ta pomoc zwrotna, aby instrumenty inżynierii finansowej były rozwijane nie tylko w oparciu  

o instytucje europejskie, ale również nasze regionalne. My takie powołaliśmy, mamy 4 fundusze w tej 

chwili. Dyskutujemy na temat kwalifikacji VAT, co jest też niezwykle ważne, bo to zmniejsza pomoc 

unijną jeżeli VAT będzie niekwalifikowalny. Szereg bardzo ważnych kwestii też, chociażby takich jak 

wykluczenie dofinansowania turystyki, wykluczenie dofinansowania dziedzictwa kulturowego czy 

program miejski 5%. Ze wszystkich środków ma być wydzielony na poziomie krajowym, my chcemy, 

żeby na poziomie regionalnym. Aby te środki dla dużych miast nie były poza zasięgiem polityki 

regionalnej samorządów wojewódzkich. My odpowiadamy za tą politykę regionalną, więc powinniśmy 



mieć na to wpływ. Takie stanowiska zostały też przyjęte na tej komisji wspólnej Polska-Niemcy. Odbyła 

się też wizyta w Bordeaux, nie po to, żeby budować elektrownię atomową w regionie lubuskim jak 

złośliwie trochę napisała Gazeta Wyborcza. Po to, żebyśmy mogli rozwijać naszą energetykę w oparciu 

o alternatywne różne źródła energii, a my mamy takie możliwości o czym mówiłam już wcześniej  

w oparciu o węgiel brunatny, inne złoża chociażby nafty czy gazu. Pokazaliśmy, że jesteśmy silnym 

regionem. Na zaproszenie Prezesa Elektrociepłowni, ja uczestniczyłam w tej delegacji, Prezydent 

Zielonej Góry, Rektor Uniwersytetu Zielonogórskiego, żeby dać wsparcie dla naszego Prezesa 

Elektrociepłowni, gdzie jest konieczność rozbudowy i dalszych inwestycji o kolejny blok. Taki był cel tej 

wizyty, jak również pokazanie, że rozwój gospodarczy, budowa elektrowni może być powiązana  

z budową i tworzeniem winnic. My w regionie tworzymy też winnice, także osobne rozmowy. Już nie 

chcę więcej zabierać czasu. Świetny przykład, wzór w jaki sposób tworzyć winnice, gospodarzyć. Myślę, 

że po tej wizycie takie padły deklaracje i będzie podpisane porozumienie o współpracy Zielona Góra-

Bordeaux. Przyjadą też przedstawiciele z Bordeaux na Winobranie do Zielonej Góry. Nasi winiarze też 

dostali zaproszenie na Międzynarodowe Targi Winiarskie, które w czerwcu odbywają się w Bordeaux, 

gdzie wystawia się tam 50 tys. winiarzy z całego świata. Chiny, odbyło się forum Polska-Chiny, które 

chcą zainwestować 100 mld dolarów w Europie Środkowej, również w Polsce. To jest szansa i bardzo 

mocno Rząd Polski zajął się tą wizytą. Na tym forum gospodarczym była też możliwość nawiązania 

licznych kontaktów. Uczestniczyło między innymi, już odpowiadając na interpelację w tym forum nasze 

Centrum Obsługi Inwestora i Eksportera i w tym sprawozdaniu, w którym Panu Radnemu przygotujemy 

znajdą się również wnioski z tego spotkania. Gościliśmy też Ambasadora Niemiec, rozmowy nie tylko 

dotyczyły Polityki Spójności, tych dobrych praktyk w naszym regionie, ale zwłaszcza współpracy  

z Brandenburgią, Saksonią. Przede wszystkim rozmawialiśmy o konieczności rozwijania portu 

regionalnego w Babimoście, w oparciu również o współpracę z portem, który niedługo będzie otwarty  

w Berlinie. BBI Brandenburgia, bo dobrze, żeby Ambasador wiedział o tym, że my mamy takie 

możliwości, że możemy być portem wymagającym, ponieważ posiadamy certyfikaty i zezwolenia na 

całodobowe loty, a w Berlinie jest z tym problem. Odbyło się kolejne posiedzenie Lubuskiej Rady 

Zdrowia. Rozmawiano na temat zaawansowania realizacji strategii, aktualizacji strategii, ponieważ ona 

jest to 2013 roku, więc trzeba pod koniec tego roku przystąpić do jej aktualizacji. Trzeba wziąć pod 

uwagę wnioski, które płyną z północy, dotyczące rozwoju onkologii i budowy radioterapii. W zakresie 

działań strażackich, to był chyba taki miesiąc zdominowany między innymi przez strażaków, zarówno 

zjazd Państwowych Straży Ochotniczych. Święto Strażackie, 14 projektów dla straży, więc działo się 

dużo w tym zakresie, łącznie z tym, że gościliśmy w lubuskim Wicepremiera Waldemara Pawlaka. Była 

też okazja dłuższej rozmowy na temat regionu lubuskiego. Mogłam zaprezentować nasze potencjały, 

również zagrożenia. Pan Premier obiecał, że będzie uczestniczył w dużej konferencji właśnie na temat 



rozwoju gospodarczego na temat obsługi inwestorów, eksporterów, naszych zamierzeń inwestycyjnych, 

możliwości. Dzień 25 czerwca, jest to projekt Ministerstwa Gospodarki i Pan Wicepremier zapowiedział 

swój udział. Odbył się też tym czasie konwent Marszałków w podkarpackim, tym razem w Łańcucie. 

Właśnie tu zostały podjęte stanowiska w zakresie Polityki Spójności. Mogliśmy również oglądać 

otwarcie portu lotniczego w Rzeszowie i widać jak porty regionalne mogą się wspaniale rozwijać i jest to 

dla nas na pewno wzór. Wicemarszałek Hoffman również uczestniczył, ja byłam jeden dzień, ale 

właśnie specjalnie, żeby Pan Wicemarszałek mógł też zobaczyć ten potencjał i możliwości. Połączenia 

tygodniowo – 62 z całym światem, także zmierzajmy w tym kierunku. My też możemy mieć strefę, mają 

Park Naukowo-Technologiczny, mają potencjał. My też mamy w lubuskim. W tym samym czasie odbyła 

się też konferencja o polskim rynku przewozów lotniczych, także stanowisko, które było inspirowane 

przez region lubuski w sprawie konieczności zmian w prawie o transporcie publicznym  

i w prawie lotniczym. To się dzieję proszę Państwa, są te zmiany wprowadzane, także nasza praca już 

przynosi efekty. Ta konferencja była też okazją do wymiany spostrzeżeń, doświadczeń na temat 

rozwoju portów regionalnych i zgadzam się z Panem Radnym Kościkiem. Przy tej okazji to faktycznie 

nie powinno się zdarzyć, żeby nowy przewoźnik ominął Babimost. My wracamy do tych rozmów, nie 

chce wracać do tej historii kto zawinił. Dla nas jest to bardzo interesujące co robi OLT, bo buduje sieć 

lotów regionalnych pomiędzy portami regionalnymi. Tego brakowało. Prowadzimy rozmowy na temat 

uruchomienia w tej chwili połączeń przynajmniej wakacyjnych, letnich z Gdańskiem i są też 

przygotowywane opracowania jakie kierunku są dla nas rentowne, istotne. Mówi się o Kopenhadze, ale 

to jest jeszcze na etapie roboczym. Odbyło się w piątek spotkanie dyrektora i wicedyrektora z zarządem 

OLT. Ja osobiście zabiegam też o takie spotkanie i mam nadzieje, że w czwartek będzie spotkanie  

z Ministerstwem Zdrowia, również z Prezesem OLT. Lubuskie na trasie, mobilnej strefy kibica. 

Zapraszam Państwa już dzisiaj, będziemy dzisiaj kibicować. Mam nadzieje, jako samorządowcy  

w jednakowych barwach. Strefa kibica podczas Dni Województwa 16 czerwca, Dni Województwa 

15,16,17 czerwca. W dniu 16 czerwca również będzie można zawrzeć związek małżeński w strefie 

kibica, także jak ktoś jest jeszcze wolny to może. Można się zaręczyć też, odnowienie też można. W Dni 

Województwa odkrywamy kolejne karty. Dzisiaj przed sesją był briefing na temat możliwości zawarcia 

związku małżeńskiego i zaręczenia się w strefie kibica. Oczywiście pod warunkiem, jeżeli to będą 

kibice. Wiemy już jakie będą gwiazdy, gwiazda rockowa zespół Hey, Afromental i inne bardzo trudne 

nazwy: Za wcześnie wstałem, Piąta rano i tym podobni. Będą uświetniały właśnie te sportowe 

wydarzenia. Będzie też debata sportowa i to będzie też okazja, żeby zaprosić olimpijczyków i ich 

specjalnie uhonorować. Debata sportowa na temat wychowania przez sport i realizacji projektów, które 

w naszym lubuskim regionie są przykładem, mogą być przykładem dla innych. Patronat objęła Pani 

Minister Sportu, też zapowiedziała swój udział., jeżeli oczywiście podczas Euro uda się to wszystko 



pogodzić. Odbyło się też święto pielęgniarek i położnych, warto w takim dniu podziękować. Nie tylko 

ciągle krytykować i rozliczać, także takie podziękowania również z Panią Radną miałyśmy okazję złożyć 

w naszej Palmiarni. Biblioteka Wojewódzka, jej 65-lecie, to też była okazja, żeby pogratulować tym, 

którzy w tych czasach wykonują trudną pracę, również w kulturze. W naszym regionie my bardzo 

doceniamy pracowników kultury. Przeznaczyliśmy nawet specjalne środki – 1mln zł na wyrównanie 

płac, ponieważ przez wiele lat nie było tam podwyżek. Lubuskie zostało wyróżnione na targach turystyki 

i wypoczynku. Warto też o tym wspomnieć. Nie jesteśmy mocarstwem, potęgą w zakresie turystyki, 

odnosimy sukcesy w tym roku. Aktywnie promujemy lubuskie w dwóch kampaniach: Lubuskie 

Festiwalowe, mamy muzykę rockową, festiwal w Kostrzynie na Odrą – Woodstock, ale również muzykę 

w raju w Paradyżu, muzykę jazzową. Dofinansujemy dwa festiwale jazzowe w Zielonej Górze  

i Gorzowie. Druga kampania, promujemy nasze dziedzictwo winiarskie, tradycje winiarskie pod hasłem: 

„Winne wyprawy, niewinne przyjemności”. Świętowaliśmy też Dzień Europy w Zielonej Górze  

i w Gorzowie obchody Parady Schumanna. Marszałek Szykuła wręczył specjalną nagrodę dla 

Krzysztofa Pendereckiego, nagroda Viadriny. Trafiła 7 maja do rąk znakomitego kompozytora, który 

bardzo lubi przyjeżdżać do naszego regionu. Odbyły się też rozmowy z żoną kompozytora Elżbietą 

Penderecką na temat realizacji projektu fundacji Beethovena w Filharmonii w Gorzowie Wielkopolskim. 

Chociaż na kilka interpelacji postaram się szybko udzielić odpowiedzi. Tam gdzie są oczywiście 

wymagane przygotowania, pozwolicie Państwo, że na piśmie. Radny Pająk, węzły w Myszęcinie  

i Łagowie. My robimy wszystko by przyśpieszyć ich budowę. Odbyło się też takie spotkanie z inicjatywy 

Parlamentarzystów z Ministrem Nowakiem i jesteśmy zaawansowani w przygotowaniu już 

merytorycznych dokumentów bo należy uzasadnić natężenie ruchu, które pozwoli na podjęcie decyzji  

w sprawie przyspieszenia. Takie kolejne spotkania też się odbędą. Parlamentarzyści lubuscy pomagają 

nam, pilnują tego tematu. My też zadeklarowaliśmy i potwierdzam tą deklarację, że to jest sprawa 

priorytetów. Możemy również współfinansować przyspieszenie budowy zjazdów. Pan Radny Kropski, 

modernizacja Berlinki. Pan Marszałek Hoffman szykuje się już do tych odpowiedzi. Jest to jako projekt 

kluczowy. W przyszłej perspektywie, jeżeli chodzi o tabor, będzie można też współfinansować ze 

środków unijnych tego typu przedsięwzięcia i czas na kolej w nowej perspektywie. Więcej środków 

będzie skierowane właśnie na modernizację i zakupy nowych, wymianę taborów kolejowych. Będzie 

trzeba się do tego przygotować i skorzystać. My w tej chwili realizujemy już taki duży projekt w SPOIŚ w 

zakresie wymiaru taboru. Zakupy nowego taboru na połączenia Zielona Góra, Wrocław i Poznań. To 

jest wspólny projekt z naszymi sąsiadami na Dolnośląskim i Wielkopolskim. Co do remontów dróg to 

tym razem poproszę Pana Marszałka Hoffmana. Stan zaawansowania przekształceń, mamy jedną 

spółkę z tych pięciu w Torzymiu. Wiem, że Międzyrzecz jest bardzo mocno przygotowany, ale na ten 

temat chciał również Pan Kreń się wypowiedzieć. Czerna, bezpieczeństwo przeciwpowodziowe. Pani 



radna Stawowczyk, Pan Tomczyszyn, działa szybko już mnie poinformował, że w przyszłym tygodniu 

umówił się ze Starostą. To zadanie jest zaplanowane w planie Zarządu Melioracji, więc konkretna 

odpowiedź zostanie udzielona na piśmie po tym spotkaniu. Droga nr 138, faktycznie po przetargach  

w działaniu na poprawę infrastruktury transportowej mamy 25 mln. Pan Marszałek Hoffman, nie ma 

żadnego problemu, żeby te pieniądze wydać. Będzie ogłoszony konkurs, na które drogi na pewno 

Państwa poinformujemy, z pewnością regionalne. Zarząd Dróg Wojewódzkich ma przygotowane wiele 

projektów, które nie mogły być zrealizowane wcześniej. Droga nr 138, wiem, że jest też mocno 

dyskutowana. Radny Kościk, wydatki na ubezpieczenia, to na piśmie. Jeżeli Pan Radny pozwoli, to 

udzielimy, bo trzeba to policzyć. Misje gospodarcze zostały zaplanowane do Londynu, Niemiec i Rosji. 

Nie do Kazachstanu. W ramach projektu na promocję gospodarczą w ramach Lubuskiego 

Regionalnego Programu. Wybór tych misji jest poprzedzony specjalnymi badaniami, one mają swój 

program i z pewnością jest to dobrze uzasadnione. Bo będą przecież te środki rozliczane w ramach 

Regionalnego Lubuskiego Programu, nie możemy ryzykować zwrotem dotacji. Wynagrodzenia, 

zapewniam, że monitorujemy. Jest stały monitoring prowadzony i oczywiście przygotujemy tą 

szczegółową odpowiedź na piśmie. Kandydaci na dyrektora szpitala, 6 osób, wysoki poziom 

kandydatów. Pan Mirosław Ganecki, wiceprezes zarządu firmy Euromax, wcześniej też ma 

doświadczenie w zarządzaniu szpitalami. Pani Ewa Parfienowicz, obecnie pełniąca obowiązki dyrektora 

szpitala w Gorzowie. Pan Waldemar Skrzypiec z Wałcza, prawnik, dyrektor a następnie likwidator 

szpitala w Drezdenku. Dyrektor szpitala w Dębnie. Marek Twardowski z Nowej Soli, lekarz, zarządzał 

placówkami służby zdrowia. Był wiceministrem Ministerstwa Zdrowia w latach 2007-2011. Edward 

Tyranowicz, fizyk, był starostą powiatu Strzelce Krajeńskie. Posiada też doświadczenie w nadzorowaniu 

jednostek ochrony zdrowia jako starosta. Stefan Urbich, Gorzów Wielkopolski, był zastępcą dyrektora 

do spraw finansów szpitalu w Gorzowie Wielkopolskim, głównym księgowym szpitalu w Śremie. Także, 

tych 6 kandydatów dzisiaj dokonaliśmy oceny formalnoprawnej. Wszyscy kandydaci spełniają wymogi. 

Jutro będzie przesłuchanie i komisja wskaże kandydata. W środę Zarząd zatwierdzi mam nadzieję. Pan 

Radny Fiedorowicz, Dni Województwa to takie na przyszłość do ustalenia kryteria, konkurs jak 

najbardziej i jestem za. Olimpijczyków zaprosimy na Dni Województwa, na debatę na temat 

wychowania przez sport. Świetny pomysł, jeżeli chodzi o założenie tych siatek, są dyrektorzy 

departamentów, zarówno LRPO jak i EFS. Ja jestem za. Faktycznie dobrze, żeby zasłonić. Można 

również wykorzystać do promocji tych funduszy, także rozważymy to. Pan dyrektor słucha, ja jestem za. 

Kluczowe zadania w zakresie bezpieczeństwa energetycznego, to też wymaga przygotowania 

pisemnego. Sala Kolumnowa Sejmiku Województwa Lubuskiego z foto galerią, ja jestem za, ale to Pan 

Przewodniczący Sejmiku jeszcze rozważy z szefami Klubów. Pan Radny Bartkowiak, wpisać do 

projektów kluczowych, przyjmujemy jako wniosek. Zarząd będzie analizował po tym okresie 



wymaganym do konsultacji na BIP-ie, udzielimy odpowiedzi. Pan Radny Fedko, raport NIK, w sprawie 

PROW, wykorzystania środków na meliorację. Wielokrotnie tłumaczyliśmy się już za te 30 mln. 

Pieniądze są teraz w trakcie realizacji i to bardzo dużo jest realizowanych zadań i projektów. Myślę, że 

sesja absolutoryjna z 11 czerwca będzie świetną okazją, żeby zaprezentować jak wiele 

zmodernizowano, zbudowano nowych wałów. Zakończyliśmy projekty w tym zakresie,  także oprócz 

tego odpowiedź oczywiście na piśmie będzie udzielona. Pani Radna Winnicka się uśmiecha, więc tak. 

Chciałam tak zgrabnie przejść dalej, ale się nie udało. Ta sprawa jest załatwiona pozytywnie. Ja już 

udzielałam odpowiedzi. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Mirosława Winnicka: Pani Marszałek, mi nie chodzi konkretnie  

o Panią X i Panią Y. Chodzi mi, czy te dwa stanowiska są w Gorzowie nadal, czy je zabrano do Zielonej 

Góry. Chodzi mi o stanowiska, żeby podmioty gospodarcze miałyby obsługiwać…  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Zostało jedno stanowisko. Jedna Pani jest 

przeniesiona do Melioracji. Jedno stanowisko zostało. Euro 2012, są witacze. Już chyba zamontowane, 

w trakcie. Witacze, mam nadzieje, że przed Euro 2012 zakończy się montaż. Witające w lubuskim, są 

specjalne wydawnictwa, foldery informujące o atrakcjach regionu lubuskiego – szlak Wina i Miodu, szlak 

Pocysterski i inne atrakcje. Te wszystkie ulotki, oprócz tego, że są na naszej stronie specjalnej 

internetowej, będą również rozdysponowane w punktach informacyjnych, na stacjach benzynowych  

z tego co pamiętam zwłaszcza. Specjalne oznakowanie już widziałam na drogach lubuskich  

z kierunkiem miast, gdzie będą odbywały się mecze. W tym zakresie nie będę już opowiadać, co oprócz 

tego robimy w ramach Dni Województwa, ale to co jest do wykorzystania w regionie na pewno będzie 

widoczne. Jesteśmy do tego mocno przygotowani. Pozostałe interpelacje, poproszę moich zastępców, 

jeżeli macie Państwo jeszcze cierpliwość nas słuchać. Krótko, chociaż Pana Wicemarszałka Hoffmana. 

Ja bardzo dziękuję za uwagę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo. Jeszcze Pan 

Radny Paweł Tymszan. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Paweł Tymszan: Wypowiedź Pani Marszałek mnie zainspirowała 

do zadania jednego pytania. Ulubiony temat Radnych z północy województwa chciałbym poruszyć, 

lotnisko w Babimoście. Mianowicie, jak powiedziała Pani, że lotnisko w Babimoście ma szansę stać się 

lotniskiem zapasowym dla Lotniska w Berlinie. Jest taka możliwość, ale w takim razie co  



 z systemem precyzyjnego lądowania według przyrządów ILS. Bez tego nie ma żadnych szans, żeby to 

lotnisko było lotniskiem zapasowym. Dziękuję.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Ten projekt jest aktualny, jest realizowany. 

Dnia 16 maja wspólnie z Panią Poseł Bukiewicz odwiedziłyśmy Państwową Agencję Żeglugi 

Powietrznej zaniepokojone opóźnianiem się umowy. Wciąż nie jest podpisana umowa na realizację tego 

projektu. Beneficjentem jest Państwowa Agencja Żeglugi Powietrznej, więc my przygotowujemy 

wszystkie kwity, materiały, natomiast to oni są beneficjentem. Jest faktycznie opóźnienie związane  

z budżetem, budżetowaniem. Jest już zapewnienie prezesa, posiada środki finansowe na ten wkład 

własny – 15% i utrzymanie ILS-u to też kosztuje. W międzyczasie problem konieczności wymiany stacji 

meteo i moja obecność była po to w PAŻP-ie, by zadeklarować również możliwość sfinansowania 

zakupu meteo w ramach rozszerzenia projektu, bo dysponujemy takimi środkami. Trwają jeszcze 

rozmowy w Ministerstwie Środowiska naszych Parlamentarzystów, żeby przyspieszyć wymianę stacji 

meteo, bo wtedy musielibyśmy z uruchomieniem ILS-u poczekać na stacje meteo. To było dopiero, 

projekt jest nie zagrożony, tylko się przesuwa w terminie do końca 2014 roku. Czynimy więc starania, 

żeby zrobić to w pierwszym założonym terminie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

bardzo Pan Marszałek Hoffman.  

 

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Jacek Hoffman: Panie Przewodniczący, Panie  

i Panowie Radni. Jeżeli chodzi o pytania dotyczące infrastruktury kolejowej i drogowej, to oczywiście na 

wszystkie zostanie udzielona odpowiedź pisemna. Pytanie powiązane z tradycyjną Berlinką, to zadanie 

jest wpisane do kluczowych inwestycji, które powinny być zrealizowane w województwie lubuskim 

pomiędzy rokiem 2014 a 2020. Niestety my jako województwo nie będziemy inwestorem, natomiast 

inwestorem będzie właściciel tej linii kolejowej i w pierwszej kolejności chcemy dbać o to i walczyć o to 

by była jak najlepsza infrastruktura, która by umożliwiała podróżowanie tą trasą jak największymi 

prędkościami. Kolejna kwestia to są wolne środki, które pozostały w przeprowadzonych konkursach na 

infrastrukturę drogową. Faktycznie jest to kwota około 25 mln zł i na początku czerwca będziemy 

dyskutować na posiedzeniu Zarządu w jaki sposób wykorzystać te środki finansowe. Jeden z pomysłów 

jest taki byśmy te środki przeznaczyli na zjazdy z autostrad. Czyli rozbudowę węzłów na drogach tylko  

i wyłącznie naszych wojewódzkich. Tutaj droga nr 138, o którą pytał się Pan Radny Turczyniak 

kwalifikuje się jako droga dojazdowa do węzła w Torzymiu. To tyle, jeżeli chodzi o te pytania związane  

z infrastrukturą. Szczegółowo odpowiedzi zostaną udzielone w formie pisemnej. Dziękuję bardzo.  



 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Ja  

w nawiązaniu do tego co powiedział Pan Radny Czesław Fiedorowicz, to zapytanie Pana. Dosyć 

intrygujące. Proponuję, żeby przed przyszłą sesją Sejmiku zebrali się Przewodniczący Klubów  

i Członkowie Prezydium i omówili te propozycje. Notabene są dosyć interesujące. Dziękuję bardzo. 

Proponuję przerwę 10 minut i po przerwie ewentualnie Pan Paluch i Pan Kołodziej, pytania dalsze. 

Dziękuję bardzo.  

 

Po przerwie. 

Proponuję rozpocząć obrady. Proszę poprosić Radnych z sali obok. Proszę bardzo. Szanowni Państwo, 

Pan Robert Paluch. Zapraszam.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Czy już jak jesteśmy przy temacie informacji ze 

sprawozdania, wydaje mi się, że warto było by i na pewno ta informacja zasługuje na takie miano na 

fakt jakby uzyskania odstępstwa. Pan Marszałek doskonale tą sprawę monitorował, a nie znalazło się  

w tej informacji odstępstwa jeśli chodzi o pozwolenie na budowę obwodnicy Nowej Soli. Ja zawsze to 

nazywam połączeniem mostu na Odrze z S3. Uzyskaliśmy to odstępstwo, to pozwoliło na uruchomienie 

drugiego etapu konkursu i to jest, że tak powiem jedna z ważniejszych informacji, które się  

w ostatnim czasie były. To jest największa inwestycja infrastrukturalna w tej kadencji w sensie wartości, 

którą wykonuje Zarząd Dróg Wojewódzkich. Przy tej okazji Panie Marszałku, od razu jakby uczulę, jeśli 

mogę. Wiem, że ten przetarg z informacji właśnie od Pana, która uzyskałem. Jego rozstrzygnięcie 

odbędzie się w czerwcu. Gdybyście Państwo taką debatę jakby robili na temat rozdysponowania tych 

pozostałych dwudziestu kilku milionów z Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego. Proszę się 

zastanowić, czy nie zrobić jej po rozstrzygnięciu, jeżeli chodzi o południową obwodnicę miasta. Pan 

tego nie pamięta, ale pewnie zostało Panu przekazane. Poprzednie rozstrzygnięcie tego konkursu 

opiewało na kwotę około 10 mln wyższą. Między innymi z tego powodu została unieważniona. 

Unieważniony ten przetarg i chyba bardzo dobrze w tamtym czasie, chociażby nawet ze względu na to 

odstępstwo. Proszę ewentualnie dzielić te środki w sytuacji, kiedy będziemy już mieli rozstrzygnięcie co 

do wartości tej inwestycji. W przeciwnym wypadku może się okazać, że będzie trzeba coś dołożyć, oby 

nie. Oby też były oszczędności, ale wiadomo jak to jest, dlatego taka sugestia.  

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proponuję 

przejść, skoro nie ma więcej pytań i uwag. Uznaję, że Sejmik informację przyjął do wiadomości. 

Proponuję przejść już do dalszych punktów. Jest godzina 17:53. Punkt 5.  

Informacja o działalności Zarządu Województwa Lubuskiego w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

Informacja na temat aktualnego wdrażania EFS stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Informacja na temat aktualnego wdrażania EWT stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Informacja na temat aktualnego wdrażania PROW stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Informacja na temat aktualnego wdrażania LRPO stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Do punktu 5.  

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja o sytuacji 

finansowej jednostek ochrony zdrowia. Mamy Panią Elżbietę Kasprzak, Dyrektora Departamentu 

Ochrony Zdrowia. Czy są pytania? Nie, wobec tego proszę Pana Radnego Mirosława Marcinkiewicza, 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii Komisji.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Opinia komisji pozytywna.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Panią 

Bożenę Osińską, Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych. 

Informacja o sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Radna Województwa Lubuskiego Bożena Osińska: Opinia pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości. Punkt 6.  

 

Do punktu 6.  

Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w województwie.  

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Informacja o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego w województwie. Mamy Pana Zenona Zajdlica, Zastępcę 

Lubuskiego Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej w Gorzowie Wielkopolskim. Czy 

są pytania? Nie, wobec tego, czy Pan Edward Fedko chciałby zabrać głos w tym momencie i w tym 

punkcie? Proszę bardzo Panie Radny. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Tylko króciutko. Pani Marszałek, Panie 

Przewodniczący. Proszę przyjąć serdeczne podziękowania od grona ponad 10 tys. strażaków za bardzo 

poważne potraktowanie tegorocznych obchodów Dnia Strażaka, za osobisty udział Pani Marszałek  

w naszym zjeździe, Pana Przewodniczącego podczas wojewódzkich obchodów. Chcę tylko 

poinformować, że na kolejną kadencję przyszło mi kierować Lubuskim Związkiem Ochotniczych Straży 

Pożarnej, a jednym z wiceprezesów jest również Pan Marszałek Maciej Szykuła. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Dziękuję bardzo. Dziękuję 

Panie Radny. Dziękuję Panie Komendancie. Wobec braku pytań i uwag stwierdzam, że Sejmik przyjął 

informację do wiadomości. Punkt 7.  

Informacja o stanie bezpieczeństwa ppoż. stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Informacja o działalności ZOSP RP Zarządu Oddziału Wojewódzkiego Województwa Lubuskiego 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Do punktu 7.  

Ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Województwie Lubuskim za 2011 rok.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ocena stanu sanitarnego  

i sytuacji epidemiologicznej w Województwie Lubuskim za 2011 rok. Mamy do dyspozycji Panią  

dr Jolantę Świderską-Kopacz, Dyrektora Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Gorzowie 

Wlkp. Czy są pytania? Proszę, Pani Radna Płonka i Pan Robert Paluch. Może Pani Radna Płonka 

najpierw. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Dziękuję bardzo. Ja bym takie pytanie zadała..  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Zapraszam Panią dyrektor 

tutaj.  



 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Pani dyrektor w związku ze wzrostem zakażeń 

WZWC. Co możemy zrobić, co powinniśmy zrobić w służbie zdrowia, ponieważ to z naszą działalnością 

się wiąże przede wszystkim, a nie mamy szczepień. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę. 

 

Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Gorzowie Wlkp. Jolanta Świderska-

Kopacz: Szanowni Państwo.. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bliżej do mikrofonu. 

Ocena stanu sanitarnego i sytuacji epidemiologicznej w Województwie Lubuskim stanowi załącznik nr 

14 do protokołu. 

Raport – Stan sanitarno-higieniczny województwa lubuskie w roku 2011 stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Gorzowie Wlkp. Jolanta Świderska-

Kopacz:Problem wirusowego zapalenia wątroby typu C jest w województwie lubuskim faktycznie dosyć 

poważnym problemem epidemiologicznym i zdrowia publicznego. Jest to powodem tego, że 

wyróżniamy się na tle kraju dosyć wysokimi wskaźnikami w zapadalności zachorowalności. Niestety 

przeciwko wirusowemu zapaleniu wątroby typu C nie ma dotychczas skutecznej szczepionki, tak jak to 

jest w przypadku WZW typu B. Dzięki tej szczepionce udało się i nadal skutecznie zapobiegamy temu 

zakażeniu poprzez zaszczepienie pracowników służby zdrowia, poprzez szczepienia dzieci zgodnie  

z kalendarzem szczepień i osoby, które są poddawane zabiegom chirurgicznym. Niestety przeciwko 

WZW typu C nie ma szczepionki. Jedyną skuteczną metodą, czy też metodą, która pozwala w sposób 

najbardziej skuteczny zapobiegać tym zakażeniom jest przestrzeganie zasad higieny szpitalnej  

i personelu. Poza tym dbałość o skuteczną sterylizację, testowanie tej sterylizacji, tych procesów tej 

sterylizacji sprzętu medycznego wielorazowego użytku. Jest to problem, o którym mówimy, edukujemy. 

Cały ubiegły rok przebiegał właśnie pod hasłem kampanii „STOP HCV”. Docieraliśmy do lekarzy 

rodzinnych, żeby wiedzieli kiedy podejrzewać zakażenie. Chodzi też o to by jak najszybciej wykryć 

osobę, która jest zakażona po to żeby móc postępować terapeutycznie. To właściwie jest problem 

głównie służby zdrowia, problem lecznictwa stomatologicznego, ale także gabinetów kosmetycznych  

i fryzjerskich. Tam może również dojść do naruszenia ciągłości tkanek i jeżeli sprzęt używany do 

prowadzenia tych zabiegów nie jest sterylny, nie jest skutecznie sterylizowany to również tam może 

dochodzić do takich zakażeń. Nie wiem, czy Pani dr chciałaby jeszcze tutaj rozwinąć ten temat?  



 

Radna Województwa Lubuskiego Elżbieta Płonka: Ja podzielę się krótko uwagą, że nasza 

działalność oparta jest o sprzęt jednorazowego użytku. Praktycznie w mojej praktyce w POZ-cie tak jest, 

pewnie w szpitalach także. Ja mam takie wrażenie, że to jest jednak gdzieś poza naszym obszarem. 

Tak jak Pani dyrektor mówiła, dotyczy to tych działań, gdzie niestety nie używa się jednorazówek  

tj. tatuaże, kosmetyczki, gabinety fryzjerskie. Tu się nie zwraca na to uwagi. Być może wykrywanie też 

jest pewnym problemem, ponieważ nie zawsze myślimy o tym w POZ-cie, a potem mamy marskość 

wątroby, czy zapalenie wątroby. Trochę niepokoi ta sytuacja, bo my się tak za bardzo nie czujemy winni 

w generowaniu tych zakażeń jako służba zdrowia. Natomiast są to zakażenia, jak się już wykryje, 

pacjenci stawiają roszczenia i stawiają nas przed trudnym problemem dociekać, gdzie nastąpiło 

zakażenie. Dziękuję.     

 

Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Gorzowie Wlkp. Jolanta Świderska-

Kopacz: Dziękuję.      

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo, Pan Robert 

Paluch.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Pani dyrektor, mam taką sprawę, w zasadzie 

zapytanie. W swoim czasie, kilka tygodni temu w powiecie nowosolskim gościł obecny Wojewoda 

Lubuski, Pan Marcin Jabłoński. Miał miedzy innymi spotkanie z szefową stacji epidemiologicznej, Panią 

byłą radną Szablowską. Wydaję się, że pokłosiem tego było urządzenie, bądź spowodowanie kontroli, 

bo ponoć tematem między innymi spotkania, tak to bynajmniej media relacjonowały był fakt zagrożeń 

jakie niesie za sobą zagrożenie epidemiologicznych w trakcie trwania Euro 2012 w powiecie 

nowosolskim. Pogłosie m.in. tych spotkań było to, że urządzono kontrolę w trakcie pracy, czyli w trakcie 

jakby przewozów pasażerów komunikacji miejskiej na terenie powiatu nowosolskiego. Starałem się 

dowiedzieć, czy tego typu kontrole są prowadzone w komunikacji miejskiej w miastach, gdzie będzie się 

odbywać Euro 2012. Do dnia dzisiejszego takiej informacji jakby od firm, które tam funkcjonują, 

oczywiście od wszystkich firm nie mam tej informacji. Nie ma tak, powiedzmy sobie, żeby w trakcie 

pracy tej komunikacji miejskiej, autobusów, tramwajów czy pociągów takie kontrole były prowadzone.  

W Nowej Soli to zostało przeprowadzone w trakcie godzin, czyli krótko mówiąc to wynika z opóźnieniem 

itd. danego ośrodka komunikacji miejskiej. Oczywiście wiązało się również z mandatem, bo ponad ten 

czas on był konieczny. Chciałbym zapytać, czy w województwie lubuskim poza Nową Solą i stacją 



powiatową nowosolską tego typu kontrole komunikacji miejskiej w sprawie jakby w kontekście Euro 

2012 były prowadzone?  

 

Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Gorzowie Wlkp. Jolanta Świderska-

Kopacz:W województwie lubuskim są prowadzone kontrole komunikacji i transportu publicznego. 

Dotyczą one zarówno lokalnych środków transportu miejskich, jak i pociągów. Tutaj Nowa Sól nie jest 

chyba wyjątkiem, natomiast to jak przeprowadzana jest taka kontrola i jaki ma zakres, zasięg wynika  

z decyzji powiatowego inspektora sanitarnego. Jeżeli Pani inspektor uznała, że jest to zasadne to 

prawdopodobnie podjęła decyzję o przeprowadzeniu tych kontroli. Nie znam wyników tej kontroli, jak 

często stwierdzano tam uchybienia, czy nieprawidłowości. Natomiast na pewno każda tego typu akcja 

ma jakąś swoją dobrą stronę, bo równocześnie służy edukowaniu tego jak te warunki powinny 

wyglądać. Ja nie mam tutaj w tej chwili przed sobą takich danych, ale mam prezentację dotyczącą 

naszych przygotowań służby sanitarnej do Euro 2012 i kontrole obejmują środki transportu, ale również 

obiekty żywnościowo żywieniowe, baza noclegowa, dlatego, że przez nasze województwo na pewno 

miał miejsce duży przepływ turystów. W tym kontrole dotyczą środków transportu publicznego.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch:To w takim razie taka sugestia, żeby one nie były 

tak uciążliwe jak to miało miejsce w Nowej Soli i w przypadkach innych.  

 

Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Gorzowie Wlkp. Jolanta Świderska-

Kopacz: Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:Czy ktoś jeszcze? Nie widzę, 

wobec braku pytań uznaję, że Sejmik informację przyjął do wiadomości. Dziękuję Pani dyrektor.  

 

Dyrektor Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Gorzowie Wlkp. Jolanta Świderska-

Kopacz: Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Punkt 8. 

 

Do punktu 8.  

Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych.  

 



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja o działalności 

Samorządowych Kolegiów Odwoławczych. Mamy tutaj bardzo szeroką informację, zawsze na sesjach 

bierze udział Pan Gwidon Makarowiczoraz Pan Wiesław Drabik, Prezes Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Gorzowie Wielkopolskim. Czy są zapytania? Nie widzę, wobec tego uznaję, że Sejmik 

przyjął informację do wiadomości. Punkt 9.  

Informacja o działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Gorzowie Wlkp. stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała nr 1/2012 z dnia 19.03.2012 Zgromadzenia Ogólnego Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Informacja o działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Zielonej Górze stanowi załącznik 

nr 18 do protokołu. 

Do punktu 9.  

Informacja o realizacji programu operacyjnego Ryby 2007-2013, zrównoważony rozwój sektora 

rybołówstwa i nadbrzeżnych obszarów rybackich 2007-2013.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Informacja o realizacji 

programu operacyjnego Ryby 2007-2013, zrównoważony rozwój sektora rybołówstwa i nadbrzeżnych 

obszarów rybackich 2007-2013. Mamy Pana Marka Żeromskiego, chcę przypomnieć, że tutaj  

w programie Ryby odnosimy bardzo duże sukcesy, o czym wielokrotnie mówił Pan Stanisław 

Tomczyszyn, Członek Zarządu Województwa Lubuskiego. Mamy 5 lokalnych grup rybackich, także jest 

to jedno z wielu miejsc mimo, że prawda mamy problemy z obliczaniem i pozyskiwaniem, w podziale 

środków. To już nie wiążę, się z nami. Proszę, nie ma pytań. Wobec tego proponuję, żeby Pan Zbigniew 

Kołodziej przedstawił opinię Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

Informacja o realizacji Programu Operacyjnego RYBY 2007-2013 zrównoważony rozwój sektora 

rybołówstwa i nadbrzeżnych obszarów rybackich 2007-2013 stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej: Komisja zapoznała się i przyjęła pozytywnie. 

Jeszcze dodam, że ze środków finansowych myśmy jako województwo mamy drugie miejsce  

w pozyskiwaniu środków finansowych w kraju jeśli chodzi o Ryby.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Myślałem, 

że mazury nas wyprzedzą. Wobec braku pytań, uwag uznaję, że Sejmik informację przyjął do 

wiadomości. Dziękuję bardzo. Punkt 10.  

Do punktu 10. 



Raport na temat realizacji Lubuskiej Strategii Rozwoju Turystyki na lata 2006-2013 przez 

jednostki samorządu terytorialnego województwa lubuskiego w latach 2010-2011. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Patrycję 

Górniak zastępcę Dyrektora Departamentu Rozwoju Regionalnego. Czy są pytania? Nie widzę wobec 

tego proszę Pana Czesława Fiedorowicza przewodniczącego Komisji Kultury, Edukacji i Kultury 

Fizycznej o wyrażenie opinii Komisji. 

Raport na temat realizacji Lubuskiej Strategii Rozwoju Turystyki na lata 2006-2013 przez JST 

Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Komisja na 

posiedzeniu w Gorzowie zaakceptowała pozytywnie przedłożone sprawozdanie. 

Opinia Komisji w sprawie Raportu na temat realizacji Lubuskiej Strategii Rozwoju Turystyki na lata 

2006-2013 przez jednostki samorządu terytorialnego województwa lubuskiego stanowi załącznik nr 22        

do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo wobec 

braku pytań i uwag uznaję, że Sejmik Raport przyjął do wiadomości. 

Do punktu 11.    

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy  

w Zielonej Górze – druk nr 223.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Teraz już przechodzimy do 

głosowań. Proszę o przygotowanie się. Mamy Panią Dyrektor Elżbietę Kasprzak. Czy są zapytania do 

tych spraw formalnych? Nie widzę pytań. Proszę Panią Bożenę Osińską o przedstawienie opinii Komisji 

Zdrowia.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia Komisji 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr  24  do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań poddaję projekt uchwały na druku 223 pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć 



przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. Za 26, 

wstrzymało się 0, przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta.  

Uchwała Nr XXIX/219/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu.  

Do punktu 12.    

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w 

Gorzowie Wlkp. – druk nr 224.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor Panią 

Elżbietę Kasprzak. Proszę Panią Bożenę Osińską o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr  27 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Proszę 

Pan Robert Paluch. 

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Ja tylko do Pani Marszałek chcę jedno pytanie 

zadać w sprawie właśnie Ośrodka Medycyny Pracy co prawda nie w Gorzowie, ale w Zielonej Górze. 

Jak wygląda sprawa ewentualnego przejęcia nieruchomości zielonogórskich, tych w które żeśmy 

zainwestowali z programów regionalnych i czy tam rozmowy idą do przodu, z miastem Zieloną Górą. 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Nie umiem odpowiedzieć na to pytanie. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Na to zapytanie otrzyma 

Pan Radny pisemną odpowiedź. Wobec braku innych pytań poddaję uchwałę druk nr 224 pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za  przyjęciem uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się 

wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  Za 26, wstrzymało się 0, przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 



Uchwała Nr XXIV/220/2012 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w Gorzowie Wlkp. stanowi zał. nr 28 do 

protokołu. 

Do punktu 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodka dla Osób Uzależnionych Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Nowy Dworek” – druk nr 225. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor 

Elżbietę Kasprzak. Czy są pytania do statutu. Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską o 

wydanie opinii Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Pozytywna 

opinia. 

Opinia Komisji stanowi załącznik  nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i wątpliwości poddaję uchwałę druk nr 225 pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski? Za 25, 

wstrzymało się 0, przeciw 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXIV/221/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Ośrodka dla Osób Uzależnionych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej „Nowy Dworek” stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Do punktu 14.  

Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej pod nazwą „Obwód Lecznictwa Kolejowego” w Gorzowie Wlkp. - druk nr 226. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor 

Elżbietę Kasprzak. Czy są wystąpienia klubowe, zapytania? Nie widzę proszę Panią Radną Bożenę 

Osińską o wydanie opinii Komisji.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr  32 do protokołu 



Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Pozytywna 

opinia. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wobec braku uwag i pytań 

poddaję uchwałę druk nr 226 pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto 

się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  Za 26, wstrzymało się 0, przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXIV/222/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

nadania statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą „Obwód Lecznictwa 

Kolejowego” w Gorzowie Wlkp. stanowi załącznik nr  34 do protokołu. 

Do punktu 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zakupu lub przejęcia darowizny aparatury  

i sprzętu medycznego oraz zasad zbycia, wydzierżawienia, wynajęcia, oddania w użytkowanie 

lub użyczenie aktywów trwałych samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla 

których Województwo Lubuskie pełni funkcję podmiotu tworzącego – druk nr 227. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor tutaj. 

Czy są zapytania? Nie widzę. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską o wydanie opinii Komisji.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wobec braku uwag 

proponuję uchwałę druk nr 227 poddać pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  Za 25, wstrzymało 

się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała Nr XXIV/223/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

określenia zasad zakupu lub przejęcia darowizny aparatury i sprzętu medycznego oraz zasad zbycia, 

wydzierżawienia, wynajęcia, oddania w użytkowanie lub użyczenie aktywów trwałych samodzielnych 



publicznych zakładów opieki zdrowotnej, dla których Województwo Lubuskie pełni funkcję podmiotu 

tworzącego stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Do punktu 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w  Zielonej 

Górze – druk nr 228. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Mirosława 

Glaza Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy są zapytania lub wątpliwości? Nie widzę. 

Proszę Panią Radną Bożenę Osińską o wydanie opinii Komisji.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia Komisji 

pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 39 do protokołu.    

Przewodniczący Semiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań  proponuję uchwałę druk nr 228 poddać pod głosowanie. Kto jest za przyjęciem uchwały 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski? Za 22, 

wstrzymało się 1, przeciw 1. Stwierdzam, że uchwała większością głosów została podjęta.  

Uchwała Nr XXIV/224/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

utworzenia Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Zielonej Górze stanowi załącznik nr 40 do 

protokołu.     

Do punktu 16a. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia z budżetu Województwa 

Lubuskiego w roku 2012 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze 

województwa lubuskiego – druk nr 233.   

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora 

Mirosława Glaza. Czy są zapytania? Nie widzę. Proponuję żeby Pan Mirosław Marcinkiewicz 

Przewodniczący Komisji Budżetu przedstawił opinię Komisji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna.  



Opinia Komisji stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Pan Czesław 

Fiedorowicz Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej proszę o opinię Komisji. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Edukacji i Kultury Fizycznej Czesław Fiedorowicz: Opinia 

pozytywna.  

Opinia komisji stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

pytań poddaję uchwałę druk nr 233 pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony? 

Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  Za 26, wstrzymało się 0, przeciw 

0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.    

Uchwała Nr XXIV/225/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku zmieniająca 

uchwałę  w sprawie udzielenia z budżetu Województwa Lubuskiego w roku 2012 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na obszarze województwa lubuskiego stanowi załącznik nr 44 do protokołu.   

Do punktu 16b.  

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2011 rok 

Lubuskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Kalsku – druk nr 234. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora 

Marka Żeromskiego. Czy są pytania? Nie ma. Wobec tego proponuję żeby Pan Zbigniew Kołodziej 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa przedstawił opinię Komisji.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Informacja z weryfikacji sprawozdania finansowego za rok 2011 Lubuskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Kalsku stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Kołodziej: Opinia Komisji 

pozytywna.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Wobec braku 

pytań proponuję uchwałę druk nr 234 przegłosować. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały 

proszę podnieść rękę  i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć 



przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. Za 26, 

wstrzymało się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała Nr XXIV/226/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2011 rok Lubuskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Kalsku stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Punkt. 17 wykreślono, punkt 

18. 

Do punktu 18.     

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 

2012 rok - druk  nr 230 wersja 2.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Józefę 

Chalecką Skarbnika Województwa Lubuskiego. Czy są wystąpienia klubowe i zapytania? Nie widzę 

proponuję żeby Pan Radny Mirosław Marcinkiewicz  przedstawił opinię Komisji Budżetu i Finansów. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 49 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr50 do protokołu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i uwag proponuję uchwałę druk nr 230 wersja 2 poddać pod głosowanie. Kto jest za 

podjęciem uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski? Za 22, wstrzymało się 3, przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta większością 

głosów.  

Uchwała Nr XXIV/228/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2012 rok stanowi załącznik nr 51 

do protokołu.   

Do punktu 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2012-2024 – druk nr 231 wersja 2.   



Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Skarbnik 

Józefę Chalecką. Czy są zapytania i wystąpienia Klubowe. Nie widzę. Wobec tego proponuję żeby Pan 

Mirosław Marcinkiewicz przedstawił opinię Komisji.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Komisja zaopiniowała 

pozytywnie.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

braku pytań i uwag proponuję uchwałę druk nr 231 wersja 2 poddać pod głosowanie. Kto jest za 

podjęciem uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony?  Kto jest przeciw proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

niebieski? Za 21, wstrzymało się 1, przeciw 0. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała Nr XXIV/229/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2012-2024 

stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Do punktu 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego” – druk nr 232.   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy projekt uchwały. Na 

dzisiejszym posiedzeniu Kapituły z 30 wniosków, które zostały nam przedstawione zaopiniowaliśmy       

4 pozytywnie. Paragraf 1 uchwały macie Państwo w postaci elektronicznej: Zespół Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Władysława Sikorskiego w Sulechowie. Przyjęliśmy zasadę, że jednostki, które 

są szkołami, organizacjami, stowarzyszeniami otrzymują od Kapituły to wyróżnienie, Sebastian 

Świderski, Jan Grzęda, Ryszard Zajączkowski. Dwie osoby czyli Jan Grzęda i Ryszard Zajączkowski 

zostały zgłoszone przez Zarząd Województwa Lubuskiego natomiast Sebastian Świderski został 

zgłoszony przez Stowarzyszenie Piłki Siatkowej, Lubuski Związek Piłki Siatkowej. Czy ktoś ma pytania 

albo wątpliwości lub chce uzyskać więcej informacji. Nie widzę. Poddaję uchwałę druk nr 232 pod 

głosowanie. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały druk nr 232 proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony? Kto się 



wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski? Za 25, wstrzymało się 1, przeciw 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Uchwała Nr XXIV/227/12 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 roku w sprawie 

nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 56 do 

protokołu.   

Do punktu 20a. 

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego  w sprawie wyrażenia woli połączenia Szpitala 

Wojewódzkiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Karola 

Marcinkowskiego w Zielonej Górze z Wojewódzką Stacją Pogotowia Ratunkowego 

Samodzielnym Publicznym  Zakładem Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze. 

Projekt stanowiska stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Dyrektor Panią 

Elżbietę Kasprzak do dyspozycji. Proszę Pan Radny Robert Paluch.  

Radny Województwa Lubuskiego Robert Paluch: Pani Marszałek chciałem zapytać o taką rzecz. 

Czy Państwo również będziecie chcieli połączyć te dwie nazwijmy to  instytucje medyczne w Gorzowie 

Wlkp.? To jest jedno pytanie. Drugie pytanie. Czy Szpital jest w stanie na dzień dzisiejszy spełnić 

wymogi ustawy o ratownictwie medycznym w sytuacji kiedy te dwie jednostki będą połączone? 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Tak dlatego właśnie zaproponowaliśmy to 

połączenie. Dzisiejsze stanowisko otworzy procedury. Będziemy mogli je sprawnie przeprowadzić  

i również Sejmikowi przedstawić takie stanowisko. Samo pogotowie ma problemy kadrowe, brakuje 

lekarzy ze specjalizacją ratownictwo medyczne. Szpital buduje Centrum Urazowe, ma Szpitalny Oddział 

Ratunkowy i oczywiście duże zaplecze kadrowe i takie połączenie gwarantuje nam prawidłowe 

zabezpieczenie ratownictwa medycznego. Rozważamy również taką opcję, taki wariant na północy 

regionu zwłaszcza, że jest to związane z zamiarami Ministra Zdrowia w tym zakresie i Narodowego 

Funduszu Zdrowia co do kontraktowania w przyszłości. 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Nie chcę być Panie Przewodniczący 

adwokatem Pana Roberta mianowicie w pierwszej części zabrzmiało to w ten sposób. Czy podobna 

rzecz ewentualnie ma mieć miejsce po stronie północnej i nie usłyszałem? 

Radny Województwa Lubuskiego Bogusław Andrzejczak: Tak, przepraszam.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Mamy 

Panią Radną Bożenę Osińską proszę o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia. 



Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia Komisji 

pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo.  

To stanowisko musimy przegłosować. Szanowni Państwo głosujemy stanowisko Sejmiku Województwa 

Lubuskiego w sprawie wyrażenia woli połączenia Szpitala Wojewódzkiego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej im. Karola Marcinkowskiego w Zielonej Górze z Wojewódzką Stacją 

Pogotowia Ratunkowego Samodzielnym Publicznym Zakładem Opieki Zdrowotnej w Zielonej Górze. 

Wobec braku pytań. Kto z Państwa jest za przyjęciem stanowiska proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony?  Kto się 

wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przyciski niebieski?  Za 21, wstrzymało się 3, przeciw 1. 

Stwierdzam, że Sejmik większością głosów przyjął stanowisko w tej sprawie. 

Stanowisko Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 21 maja 2012 r. stanowi załącznik nr 59  do 

protokołu.  

Do punktu 21.    

Przyjęcie protokołu z 23 sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Protokół z 23 sesji Sejmiku 

był dostępny i udostępniony do wglądu. Czy mają Państwo uwagi. Nie widzę wobec tego przyjęcie 

protokołu z 23 sesji poddaję pod głosowanie. Kto jest za proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony? Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony?  Kto się wstrzymał proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski?  Za 25, wstrzymało się 0, przeciw 0. Stwierdzam, że 

protokół z 23 sesji Sejmiku został przyjęty.  

Do punktu 22.  

Sprawy różne.    

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko:  Otóż Szanowni Państwo 

chcę poinformować, że proponuję zwołać następną sesję Sejmiku w dniu 11 czerwca 2012 roku o godz. 

16 - tej w Zielonej Górze. Dziękuję wszystkim Radnym, którzy brali udział w bardzo intensywnym 

szkoleniu Radnych w Łąkominie w gminie Lubiszyn pod Gorzowem. Dowiedzieliśmy się bardzo dużo. 

Niezwykle wartościowe spotkanie. Mamy jeszcze w planach następne, możliwe, że w tym roku. Tym 

razem możemy zrobić na południu województwa albo w środku. Mamy wiele ciekawych obiektów. 

Dziękuję bardzo i przechodzimy do punktu 23. 



Do punktu 23.      

Zamknięcie obrad 24 sesji Sejmiku. 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo 

zamykam obrady 24 sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010 – 2014. Dziękuję Radnym, 

zaproszonym gościom i wszystkim obecnym za udział  w jej obradach.   

Protokół sporządzili: 

Monika Rawska 

Anna Pulkowska 

Zbigniew Żbikowski 

Jacek Dobrowolski 

 

Obrady prowadził: 

PRZEWODNICZĄCY SEJMIKU 

 

Tomasz Możejko 

  

    

 WICEPRZEWODNICZĄCY SEJMIKU 

 

Zdzisław Paduszyński 


